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Drage studentice i studenti,
poštovane kolegice i kolege!

Privodeći kraju još jednu akademsku 
godinu, pokušavamo zbrojiti i oduzeti 
sve što je u proteklom periodu bilo 
napravljeno. Tome najviše pogoduju 
proslave, obljetnice, tematski sastanci, 
jer se onda trudimo pokazati što smo 

sve radili i kako smo to napravili. Tako se i mi danas osvrćemo 
na još jednu proslavu Dana Fakulteta pa smo tome i posvetili 
dosta prostora u ovom broju Glasnika. Tim više što su nas tom 
prilikom posjetili i neki „naši ljudi“, sada u nekim drugim ulo-
gama. Tako smo se osvrnuli na lijepe riječi i pohvale koje su 
nam tom prilikom pružili i naš rektor Sveučilišta u Splitu prof. 
Dragan Ljutić, i nama uvijek dragi gost/kolega/prijatelj prof. 
Dragan Primorac.

Ono što i ovaj broj Glasnika čini vrijednim i važnim jest činje-
nica da su naši studentski urednici, njihove kolegice i kolege 
pokazali velik interes da nas upoznaju sa svim svojim aktivno-
stima. Uvijek dio toga prođe nezapaženo ili se zaboravi. To je 
činjenica protiv koje smo se ovih godina nastojali boriti. Naime, 
činjenica je i da sve ono što se ne zapiše/objavi, kao da se nije ni 
dogodilo. I u svijetu znanosti i u svakodnevnim događanjima. 

A posljednja dva broja Glasnika upravo su pokazala kako se uz 
malo truda i suradljivosti mogu evidentirati i zauvijek zapisati 
mnogobrojne studentske inicijative i razna događanja vezana za 
studentske aktivnosti. Zato koristim ovu priliku da uime svih 
nas iz Uredništva zahvalim studentima svih naših sastavnica na 
trudu i marljivosti kojom su obogatili stranice našeg Glasnika. 
Također bih želio zahvaliti i našoj Nikolini, koja vas uporno 
podsjeća na rokove predaje rukopisa.

Kada sam pisao jedan od prvih Uvodnika kao glavni urednik 
Glasnika, naglasio sam da ćemo mi, u Uredništvu Glasnika, poziv 
za suradnju uputiti svima, sa svih sastavnica našeg Fakulteta. Željeli 
smo da naše glasilo svi članovi naše male akademske zajednice 
doživljavaju kao svoje: i budući farmaceuti, i studenti Dentalne 
medicine, i medicinari i svi njihovi kolege koji studiraju na našem 
Fakultetu na engleskom jeziku. Sve to kako bi se izbjegla pogrešna 
percepcija kako je Glasnik ekskluzivno pravo samo medicinara. 
Koliko smo u tome uspjeli, procijenite i sami. 

Stoga ću ponoviti ono što sam već bio napisao na ovim stranica-
ma, o ovoj temi: uvijek se nadam da će naglašenije sudjelovanja 
studenata u uređivanju Glasnika biti nešto veće nego li je bilo 
dosad, jer uvijek očekujem da će ono biti bolje i plodonosnije 
nego prošli put.

Više nema onih slika koje pamtimo s korica dvobroja Glasnika 
iz 2020./21. s praznim učionicama, kada su nam sve fakultetske 
i međunarodne aktivnosti zamrle. Danas se opet putuje, druži, 
stvara, zabavlja, piše… pa postoji stotinu razloga da se priredi 
neki članak kojim se ti događaji otimaju zaboravu. 

I naši su se studenti u ovim dvama brojevima doista iskazali. 
Dok su se prije samo rijetki  odlučivali za to, danas studentskih 
priloga imamo više nego prije. Stoga vas molim da u tom smjeru 
nastavite i u budućnosti. Pišite nam što više, šaljite priloge i 
fotografije sa svih sastavnica našeg Fakulteta. Slanjem vaših 
priloga Uredništvu svaki sljedeći broj Glasnika bit će bolji, 
kvalitetniji, zabavniji i zanimljiviji, a mi ćemo se potruditi da 
svi ti prilozi nađu mjesta na njegovim stranicama. 

Zdravi i veseli bili!

prof. prim. dr. sc. Tonko Vlak, dr. med.,
glavni urednik Glasnika Medicinskog fakulteta u Splitu
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Dan Medicinskog fakulteta, na kojem je obilježena 
27. obljetnica utemeljenja ove visokoškolske usta-
nove, održan je u utorak 26. ožujka 2024. godine u 
velikom amfiteatru Fakulteta. Uime dekana prof. 
dr. sc. Ante Tonkića, okupljenima se obratila prof. 
dr. sc. Valdi Pešutić Pisac, prodekanica za financije i 
upravljanje.

Poštovani i uvaženi gosti, kolegice i kolege, poštovani studenti!
Iznimna mi je čast da vas kao zamjenica dekana Medicinskog 
fakulteta Sveučilišta u Splitu, profesora Tonkića, mogu najsr-
dačnije pozdraviti i zaželjeti vam dobrodošlicu povodom sve-
čane proslave obilježavanja 27. obljetnice osnutka Medicinskog 
fakulteta Sveučilišta u Splitu. Profesor Tonkić odsutan je zbog 
blažih zdravstvenih problema te se nadamo njegovu skorom 
povratku.
Poštovani članovi Fakultetskog vijeća,  uzvanici i gosti, pošto-
vani studenti, zahvaljujemo vam što s nama dijelite radost ovog 
svečanog trenutka. 

Povijest Medicinskog fakulteta jedinstvena je, ali i vrlo kom-
pleksna priča o nastanku danas cijenjene visokoškolske institu-
cije koja je nastala kao rezultat mukotrpnog rada više generacija 
nastavnika i studenata.
Kao i uvijek u ovakvim prilikama, dužni smo prisjetiti se 
mnogobrojnih zaslužnih nastavnika i bivših studenata te im s 
osobitim poštovanjem zahvaliti na svemu što su učinili.
Studij medicine u Splitu započeo je 1974. godine kao ogra-
nak zagrebačkog Medicinskog fakulteta. U osnivanju na-
šeg Fakulteta stoga posebno treba istaknuti važnu ulogu 
Medicinskog Fakulteta Sveučilišta u Zagrebu. 
Medicinski fakultet Sveučilišta u Splitu osnovan je na današnji 
dan, 26. ožujka 1997., odlukom koju je donijelo Upravno vijeće 
Sveučilišta u Splitu. 
Medicinski fakultet danas izvodi nastavu na četiri integrirana 
preddiplomska i diplomska studijska programa: Medicina, 
Dentalna medicina, Farmacija (u suradnji s Kemijsko-
tehnološkim fakultetom Sveučilišta u Splitu) i Medicina na 
engleskom jeziku. 
Od samostalnosti Fakulteta do danas na studiju Medicine di-
plomiralo je 1330 studenata, 323 na studiju Dentalne medicine, 

Održana svečana proslava 27. 
obljetnice osnutka Medicinskog 
fakulteta u Splitu
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243 na studiju Farmacije i 204 studenata na studiju Medicine 
na engleskom jeziku. 
Poslijediplomska nastava izvodi se u sklopu Doktorske škole 
na tri doktorska studija: Medicina utemeljena na dokazima, 
Biologija novotvorina i Translacijska istraživanja u biomedicini. 
Do danas su na našem Fakultetu doktorirala 444 znanstvenika.
Stručna nastava izvodi  se u okviru 16 specijalističkih poslije-
diplomskih studijskih programa. 
Znanstveno-istraživački rad i inovacije provode se u šest centara 
i šest zavoda koji ukupno imaju 26 laboratorija i istraživačkih 
skupina. 
Trenutno se na Fakultetu provode 23 aktivna projekta, među 
kojima je 11 europskih projekata.
Stoga s pravom možemo reći da Medicinski fakultet u Splitu 
prednjači u znanstveno-istraživačkoj djelatnosti i međunarod-
noj prepoznatljivosti Sveučilišta u Splitu. 

Od svojeg osnutka Fakultet je objavio 5 815 radova u WOS-u 
te 6 107 radova u SCOPUS-u.
Medicinski fakultet ima h-index 188 te 219 938 citata u WOS-u 
i 216 336 u SCOPUS-u. 
Sveučilište u Splitu ponovno je 2023. godine rangirano na 
Quacquarelli Symonds (QS) ljestvici, i to samo u području 
biomedicine.
 Posebno treba naglasiti da su naši studenti  iznimno  motivirani 
za studiranje i da na razini Sveučilišta u Splitu ostvaruju visoku 
prolaznost. Studenti su isto tako aktivni u organiziranju i radu 
mnogobrojnih studentskih udruga i humanitarnih akcija te 
edukaciji studentske populacije i šire javnosti. 
Stoga će ova Uprava na čelu s dekanom, prof. Tonkićem, na-
staviti podupirati i poticati  studentske udruge i sekcije koje 
svojim vrijednim radom i rezultatima doprinose državnoj, ali 
i međunarodnoj prepoznatljivosti našeg Fakulteta.

 » �Važnu�obljetnicu�Medicinskom�fakultetu�čestitao�je�i�prof. dr. sc. Dragan Ljutić,�rektor� 
Sveučilišta�u�Splitu,�prisjetivši�se�važnih�događaja�u�povijesti�Fakulteta,�nekih�i�za�vrijeme�
svojeg�dekanskog�mandata,�primjerice�osnutka�studija�Medicine�na�engleskom�jeziku.�

U vrijeme osnivanja Medicinskog fakulteta trebalo je velike 
mudrosti, a danas se to pokazuje kao prava odluka. Potvrda 
tome je i znanstvena izvrsnost te citiranost znanstvenika. 
Snagu i ideju koja postoji na ovoj instituciji baštine i naši 
studenti - kazao je rektor Ljutić, istaknuvši ponos rezultatima 
i mogućnostima koje pruža Medicinski fakultet, u kadrovskom 
i u infrastrukturnom smislu.

Moja je temeljna poruka da budućnost ovisi o onome što 
radimo danas. Gledajući Medicinski fakultet i ono što je 
napravio, s ponosom kamo god idem po svijetu ovu instituciju 
ističem kao centar izvrsnosti i nema dvojbe kada uspoređuje-
mo rezultate Medicinskog fakulteta s drugim institucijama s 
daleko duljom poviješću, splitski Medicinski fakultet daleko 
je ispred. Raduje me vidjeti da mudrom politikom vođenja 
Sveučilišta i Fakulteta ova institucija okuplja ono najiz-
vrsnije u Hrvatskoj i šire - poručio je Dragan Primorac. U 
prilog tome svakako idu i čestitke koje je Fakultet primio od 
svojih suradnih ustanova i partnera REGIOMED klinika u 
Bavarskoj, kao i Sveučilišta Penn State.

 »  Prof. dr. sc. Dragan Primorac��podijelio�je�radost�s�okupljenima� 
zbog�ove�obljetnice.
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Na nama je danas odgovornost da studentima uz teorijska zna-
nja u primjerenim uvjetima omogućimo kvalitetno stjecanja 
praktičnih znanja i vještina. 
Temeljem objektivnih pokazatelja  ponosno možemo ustvrditi 
da smo u punom smislu postali dio Europskog prostora visokog 

 » Uslijedile�su�dodjele�nagrada�i�priznanja�za�ak.�god�2022./2023.�

obrazovanja jer smo kao Fakultet u proteklih 27 godina poka-
zali neospornu kvalitetu. 
Upravo kontinuitet razvoja MEFST-a jasno upućuje na oprav-
danost ulaganja u nastavnu i znanstvenu izvrsnost. 
Od posljednje proslave 26. obljetnice uspješno smo zaključili 
mnoge projekte kao što su primjerice završna  faza sanacije gra-
đevinske konstrukcije zgrade A. Osnovano je Savjetovalište za 
studente Medicinskog fakulteta te je otvoren Ured za kvalitetu.
Opremljen je i otvoren novi Centar za kliničke vještine 
Fakulteta, na što smo osobito ponosni. Povećana je znanstvena 
produktivnost nastavnika i asistenata kao i odlazna i dolazna 
mobilnost unutar ERASMUS+ programa.
Održana je financijska stabilnost Fakulteta .
Naš je dugoročni cilj ne samo zadržati sadašnju poziciju 
MEFST-a nego je unaprijediti,  poglavito u sferi  međuinstitu-
cijske i međunarodne suradnje.

Zaključno, s ponosom se možemo osvrnuti na put koji smo 
prošli kao i na uspjehe koje smo zajedno ostvarili. 
Poštovane kolegice i kolege, potrudimo se da i u ovom iza-
zovnom vremenu u kojem danas živimo, nastavimo i nadalje 
poštovati temeljne akademske vrijednosti.

Još jednom čestitamo svim dobitnicima 
nagrada i priznanja za njihov izvanredan 
doprinos Medicinskom fakultetu u Splitu. 

Vivat Facultas Medica, Universitatis Studiorum Spalatensis!
 » Okupljenima se nakon toga obratio i predsjednik�Studentskog�zbora�
Medicinskog�fakulteta�u�Splitu�-�Vladimir�Ercegović.

 Za glazbena intermezza bio je zadužen glazbeni duo, 
pjevačica Kiara Generalić i klavijaturist Ivan Perko. 
Nakon fotografiranja druženje se nastavilo u opuštenom 
ozračju uz prigodni domjenak.
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STUDENTI
U kategoriji najuspješnijih studenata 
od druge do završne godine studija 
koji su u prethodnim akademskim go-
dinama ostvarili ukupan prosjek ocjena 
od najmanje 4,00, dekanove nagrade 
dodijeljene su sljedećim studentima:

STUDIJ MEDICINE
Mirku Armandi, 2. god. studija
Luki Kožulu, 2. god. studija
Antoniji Rogulj, 3. god. studija
Borni Vujnoviću, 4. god. studija

Luki Grubišiću, 5.god. studija
Ani Bjeliš, 6. god. studija

MEDICINA NA ENGLESKOM 
JEZIKU
Alioni Shchepkovoj, 2. god. studija
Leahi Roth, 3. god. studija
Carolini Pfeuffer, 4. god. studija
Lukasu Gillesu, 5. god. studija
Filipu Kelavi, 6. god. studija 
Nagrade je uručila prof. dr. sc. Renata 
Pecotić, prodekanica za nastavu i stu-
dentska pitanja.

NAGRADE I PRIZNANJA
za ak. god 2022./2023.  
Dan Fakulteta 2024.
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 » Kairo

DENTALNA MEDICINA
Lari Udiljak, 2. god studija
Ružici Sučić, 3. god studija
Ivani Baksi, 4. god studija
Anđeli Gravić, 5. god studija
Nagrade je uručio izv. prof. dr. sc. Ivan Galić, prodekan 
studija Dentalna medicina.
 
FARMACIJA
Eleni Radovanić, 2. god. studija
Sunčici Dodig, 3. god. studija
Mariji Rajčić,  4. god. studija
Sari Vuko, 5. god studija
Nagrade je uručio prof.  dr.  sc .  Darko Modun,  
prodekan studija Farmacija.

U kategoriji najuspješnijih diplomiranih redovitih stude-
nata svih sveučilišnih integriranih preddiplomskih i diplom-
skih studija u prethodnoj akademskoj godini, koji su završili 
studij u roku s ukupnom prosječnom ocjenom od najmanje 
4,5, pohvalnice su dodijeljene sljedećim studentima:

MEDICINA
Ivanu Aranzi (UTPO 4,702)
Ivani Janković Marendić (UTPO 4,667)
Luki Milovcu (UTPO 4,658)
Petru Đolongi (UTPO 4,642)
Mariji Dagelić (UTPO 4,592)
Karli Milinović (UTPO 4,556)
Zvonimiru Družianiću (UTPO 4,527)
Dori Fureš (UTPO 4,523)

DENTALNA MEDICINA
Ivani Milardović (UTPO 4,56)
Antoniji Zoranić (UTPO 4,553)

FARMACIJA
Anđeli Merčep (UTPO 4,848)
Dini Đurđević (UTPO 4,820)
Silviji Palošek (UTPO 4,664)
Ani Svilan (UTPO 4,632)
Pohvalnice je uručila prof. dr. sc. Valdi Pešutić Pisac, prode-
kanica za financije i upravljanje
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 » Kairo

 » Giza
ZNANOST
Pohvalnice u kategoriji znanost uručila je prof. dr. sc. Katarina 
Vukojević, prodekanica za znanost, poslijediplomske studije i 
međunarodnu suradnju po kategorijama:
prvom, zadnjem ili dopisnom autoru znanstvenog član-
ka objavljenog u prethodnoj kalendarskoj godini u WoS-u, 
najvišeg čimbenika odjeka, nastalog na Fakultetu samostalno 
ili u suradnji s drugim ustanovama; pohvalnice su dodijeljene: 
prof. dr. sc. Ivani Marinović Terzić za temeljne medicinske 
znanosti 
dr. sc. Marku Kumriću za kliničke medicinske znanosti 
dr. sc. Maji Rogić Vidaković za javno zdravstvo i zdravstvene 
zaštite 
doc. dr. sc. Mariji Roguljić za dentalnu medicinu i  
doc. dr. sc. Dijani Gujinović za farmaciju. 
voditelju najuspješnijeg znanstvenog projekta u protekloj 
kalendarskoj godini prema kumulativnom čimbeniku odjeka 
radova pridruženih projektu, pohvalnica je dodijeljena
prof. dr. sc. Ani Marušić. 
Za kategoriju: 
student koji je prvi autor znanstvenog članka objavljenog 
u prethodnoj kalendarskoj godini u WoS-u, najvišeg čim-
benika odjeka, pohvalnica je dodijeljena
Ivanu Pivcu.

Za kategoriju:
autor najboljeg nastavnog štiva, a na temelju izvje-
šća Povjerenstva za izdavačku djelatnost, pohvalnica 
je dodijeljena prof. dr. sc. Tonku Vlaku za udžbenik: 
Rehabilitacijski modeli u reumatologiji utemeljeni na 
dokazima. 

Za kategoriju: 
autor najboljeg doktorskog rada prema kumulativnom 
čimbeniku odjeka radova proizašlih iz doktorskog rada, 
pohvalnica je dodijeljena
 dr. sc. Marku Kumriću.

Za kategoriju:
pojedincima ili ustanovama za sveukupni doprinos 
razvoju i promicanju ugleda Fakulteta; pohvalnice je 
dodijeljena studentima: 
Vladimiru Ercegoviću, Stefanu Bartulu Goliću, Anđeli 
Škarpi, Nadi Rakić, Tini Volarević, Paoli Radovniković, 
Mari Pranjić, Brunu Kontriju i Marijani Barbači.

UMIROVLJENICI
Zahvalnicu umirovljenim zaposlenicima uručila je prof. dr. 
sc. Valdi Pešutić Pisac, prodekanica za financije i upravljanje: 
      doc. dr. sc. Deny Anđelinović 
prof. dr. sc. Šimunu Anđelinoviću 
Josipu Bariću, dipl. iur.  
Dinki Jurić
Nevenki Kajić 
doc. dr. sc. Mihajlu Lojpuru 
prof. dr. sc. Rosandi Mulić
doc. dr. sc. Arsenu Paviću 
prof. dr. sc. Ivani Kuzmić-Prusac 
prof. dr. sc. Anti Pundi 
Diani Raos, dipl. iur  
izv. prof. dr. sc. Marini Maras-Šimunić 
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Rezultati nogometnog turnira:

1. ENG MIX

2. DENT MIX

3. MED3

Sportski dan

Subota 23.3. bila je rezervirana za još jedno tra-
dicionalno druženje na Benama, uoči godišnjice 
osnutka MEFST-a.

Pogledajte galeriju i osjetite dio atmosfere s ugodnog druženja 
studenata i profesora uz sport, hranu i lijepo vrijeme.

Sportski dan Fakulteta 

Veliko hvala i “ekipi profesora” koja je pobijedila umorne 
studente 6:3.
Pobjednici krosa su Ante Giljanović  
u muškoj i Ema Borovina u ženskoj konkurenciji.

Priredio�B.�Milovac
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Vijesti

Hrvatska liječnička komora dodijelila 
je godišnje nagrade istaknutim 
pojedincima za postignuća ostvarena  
u 2023. godini
Hrvatska liječnička komora dodijelila je godišnje nagrade istaknutim pojedincima za 
postignuća ostvarena u 2023. godini.  Dobitnik nagrade HLK-a za znanstveni doprinos 
unapređenju liječničke struke i profesije jest i dr. sc. Marko Kumrić, dr. med. s Medicinskog 
fakulteta Sveučilišta u Splitu u kategoriji znanstvenika mlađih od 40 godina.

Dr. sc. Marko Kumrić u dosadašnjoj je znanstvenoj karijeri 
objavio ukupno 56 znanstvenih radova, od čega je na njih 16 
bio prvi autor. U 2023. godini objavio je ukupno 19 radova 
u međunarodnim znanstvenim časopisima indeksiranim u 
bazi Web of Science, od čega je 11 izvornih, a 8 preglednih 
radova. Od 9 izvornih radova na kojima je među prvih šest 
autora, 3 se rada nalaze u Q1, 4 u Q2 te 2 u Q3.

Primarni su fokus njegova istraživanja bolesti kardiovasku-
larnog sustava, posebice akutni koronarni sindrom i arte-
rijska hipertenzija. Posebice se ističu dva rada na kojima je 
dobitnik nagrade prvi autor, koja su objavljena u časopisu 
Biomedicine & Pharmacotherapy o učincima suplementaci-
je CBD-om na arterijski tlak i različite kardiometaboličke 
parametre u bolesnika s arterijskom hipertenzijom.

Zbor „Splitski liječnici 
pjevači“ nagrađeni 
skupnom nagradom 
Grada Splita
U ponedjeljak 6. svibnja 2024. godine održana je svečana sjed-
nica Gradskog vijeća Grada Splita u prostorijama Hrvatskog na-
rodnog kazališta u Splitu na kojoj su dodijeljene nagrade Grada 
za 2023. godinu. Ponosni smo što je naš zbor „Splitski liječnici 
pjevači“ nagrađen skupnom nagradom Grada Splita okrunivši 
tako svoje tridesetšestogodišnje postojanje. Osim našeg zbora, 
nagrađeni su također i taekwondo klub Marjan, jedriličarski 
klub Labud Split, Sveučilište u Splitu i Studentski katolički 
centar Split.  Naši studenti i članovi zbora, Ante Giljanović i 
Pjero Bačić, preuzeli su nagradu na ceremoniji dodjele. Iskrene 
čestitke svim dobitnicima!  A.�Giljanović

Pozivamo sve zainteresirane studente da se  
priključe zboru koji svoje probe održava utorkom  
od 19.30 sati u predavaonici A116 u A zgradi  
Medicinskog fakulteta. 
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Uskršnji koncert

Gosti iz Zagreba, pod vodstvom vrsne glazbenice i dirigentice 
Ive Juras, predstavili su se sa šest a capella skladbi. Publiku 
su posebno oduševili interpretacijom afroameričke duhovne 
skladbe Kumbayah te skladbom Siyahamba, južnoafričkom 
himnom na zulu jeziku, koja je popularna u sjevernoamerič-
kim crkvama.  

„Zbor splitskih liječnica“, koji ove godine slavi petu godiš-
njicu postojanja, izveo je tri skladbe pod vodstvom maestra 
prof. Blaženka Juračića, koji je ujedno i voditelj muškog zbora  
„Splitski liječnici pjevači“. Ugođaj je upotpunila i klavirska 
pratnja prof. Rozarije Samodol, kao i gost iznenađenja na oboi, 

mladi Antonio Mlinar, maturant i budući liječnik, koji je pra-
tio liječnice pri izvođenju skladbe  Amazing grace i zaslužio 
velik pljesak publike.  

Zbor „Splitski liječnici pjevači“, ovogodišnji  dobitnici nagra-
de Grada Splita, nastupili su sa šest skladbi, uz maestralnu 
gošću, solo sopranisticu Idu Bilić Katić. 

Na kraju ovog predivnog koncerta sva tri zbora zajedno su 
otpjevala skladbu  Čuj vruću molbu, svojevrsnu himnu Gospi 
od Zdravlja.  

Nakon koncerta članovi zbora i njihovi gosti uživali su u 
ugodnom druženju uz prigodan domjenak. 

Željana�Stupalo�

Raspjevani liječnici oduševili publiku 
na koncertu povodom Uskrsa 
U prepunoj crkvi Gospe od Zdravlja tri liječnička zbora održala su 6. travnja 2024. godine koncert 
„Uskrsnu Isus doista“. Povodom najvećeg kršćanskog blagdana Uskrsa muški pjevački zbor „Splitski 
liječnici pjevači“ u ovoj crkvi već tradicionalno održava prigodni koncert, a ovog puta pridružile su im 
se i kolegice iz „Zbora splitskih liječnica“, kao i mješoviti zbor „Zagrebački liječnici pjevači“.  

 » �Poveznica�na�video�kanal� 
Zbora�splitskih�liječnica
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Sajam Informativa

U siječnju 2024. godine 
održan je 15. međunarodni 
sajam obrazovanja i karijera 
Informativa u Ljubljani, na 
kojem je prezentiran i studijski 
program Medicina na engle-
skom jeziku našeg Fakulteta.

Sajam Informativa najveći je slovenski in-
formativni sajam koji na jednom mjestu 
nudi informacije o obrazovnim i profe-
sionalnim mogućnostima za mlade u ze-
mlji i svijetu. Uz iznimku pandemijskih 
godina, Informativa bilježi kontinuiran 
porast broja sudionika, s više od 220 izla-
gača iz 7 europskih zemalja te više od 27 
000 posjetitelja. 
Nikad brojnijoj delegaciji iz Hrvatske, 
u organizaciji Agencije za mobilnost i 
programe Europske unije te na inicija-
tivu prodekana izv. prof. dr. sc. Joška 
Božića, pridružili smo se kolega Marin 
Mornar i ja, kao predstavnici našeg 
Fakulteta. Zainteresiranim učenicima 
i studentima, kao i njihovim 

roditeljima, predstavili smo naš studijski 
program Medicina na engleskom jezi-
ku. Uz podjelu informativnih knjižica 
i brošura te raznovrsnog promotivnog 
materijala, svim zainteresiranima po-
bliže smo pojasnili detalje o uvjetima i 
procesu upisa na studij te istakli predno-
sti studiranja na našem Fakultetu, kao i 
života u našem gradu. Poseban naglasak 
stavili smo na naša iskustva iz prošlosti, 
odnosno na generacije mnogobrojnih 
zadovoljnih studenata i diplomiranih 
liječnika koji svjedoče o kvaliteti našeg 
studija. Uvjereni da je naša misija bila 
uspješna (iako ćemo pravu povratnu 
informaciju dobiti tek iz Studentske 
referade po završetku procesa prijava), 
veselimo se budućim studentima iz su-
sjedne nam zemlje! 

Osim navedenog, tijekom trajanja sajma 
upoznali smo se s mnogobrojnim kole-
gama s drugih fakulteta, raspravljali o 
sličnostima i različitostima u organizaciji 
studijskih programa te „donijeli“ i prvi 
ovogodišnji snijeg u Sloveniju. 

Marko�Grahovac

MEFST na sajmu 
obrazovanja i karijera 
Informativa
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Dentalna medicina

Upalne bolesti usne šupljine, gingivitis 
i parodontitis, najraširenije su kronične 
bolesti na svijetu, a imaju utjecaj i na cje-
lokupno zdravlje pojedinca. Gingivitis je 
najučestalija oralna bolest koja se javlja 
već kod djece zbog velike nakupine bak-
terijskih naslaga na zubima, a parodontitis 
predstavlja jedan od najčešćih uzroka gu-
bitka zubi ako se pravovremeno ne liječi. 
Stoga se svake  godine 12. svibnja u svijetu 
obilježava Dan parodontnog zdravlja, ko-
jim se nastoji podignuti svijest javnosti o 
važnosti očuvanja oralnog zdravlja i pre-
venciji parodontnih bolesti promjenom 
životnih navika.  
Studenti udruge PreventiST u suradnji 
s Hrvatskim parodontološkim druš-
tvom i Katedrom za parodontologiju 
Medicinskog fakulteta uspješno su obi-
lježili Dan parodontnog zdravlja 2024. 
godine. Nastavnici s Katedre za parodon-
tologiju, doc. dr. sc. Marija Roguljić, dr. 
sc. Ana Družijanić, Dario Bojčić, dr. med. 
dent., mr. sc. Hrvoje Varnica  i dr. sc. Roko 
Duplančić naglasili su važnost podizanja 
svijesti i znanja o mogućnostima preven-
cije parodontnih bolesti važnih dionika u 
zdravstvu, dentalnih profesionalaca, kao i 
građana svih dobnih skupina.  U obilježa-
vanju ovog događaja pridružili su se gosti 
iz Bosne i Hercegovine, studenti dentalne 

medicine iz Mostara te predavačice, speci-
jalistice dječje i preventivne stomatologije, 
parodontologije i ortodoncije sa sveučili-
šta u Sarajevu i Mostaru. 
Na Medicinskom fakultetu Sveučilišta u 
Splitu kroz edukativna predavanja vodile 
su nas prof. dr. sc. Amila Zukanović, doc. 
dr. sc. Sanja Jurišić te doc. dr. sc. Zorana 
Ivković Buljan. Predavačice su educirale 
studente o poboljšanju tehnika provođe-
nja oralne higijene, o pušenju kao jednom 
od glavnih čimbenika rizika parodontitisa 
i o mogućnostima ortodontske terapije 
kod odraslih u svrhu dugotrajnog oču-
vanja zubi. Studenti su razmijenili svoja 

iskustva s kolegama iz Mostara i zajedno 
razvili strategiju za javno djelovanje i šire-
nje znanja među građanima Splita. 
Sljedećeg je dana na splitskoj Rivi orga-
niziran javni događaj za sve generacije 
naših građana. Građani su educirani o 
prevenciji i liječenju parodontnih bolesti 
neposrednim kontaktom sa specijalistima 
parodontologije. Posebno je osmišljen 
program edukativnih radionica za djecu 
koja su na zabavan način, kroz igru, učili 
četkati zube sa studentima dentalne medi-
cine. Dijeljenjem promotivnih materijala 
i  demonstracijom mobilne stomatološke 
jedinice nastojali smo osvijestiti naše 
građane o mogućnostima prevencije pa-
rodontnih bolesti i uspostavljanju zdravih 
životnih navika.  

Marija�Ana�Perko

Autor�fotografija�:�Roko�Duplančić

Uspješno obilježen Dan 
parodontnog zdravlja  
2024. godine
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Natjecanje

Na našem fakultetu od 13. do 14. travnja 
2024. godine održalo se Natjecanje u 
izradi magistralnih pripravaka s fokusom 
na magistralne pripravke u dermatologiji 
u organizaciji Udruge studenata farmaci-
je i medicinske biokemije (CPSA). Naši 
studenti, zajedno s kolegama iz Rijeke i 
Zagreba, imali su priliku slušati stručno 
predavanje Jure Bogića, mag. pharm, koji 
je ujedno i bivši student našeg Fakulteta 
te smo posebno ponosni što naši bivši 
studenti nesebično prenose svoja iskustva 

i znanja novim generacijama. Nakon te-
orijskog dijela održana je demonstracija 
raznih baza koje se koriste u izradi magi-
stralnih pripravaka te su studenti mogli 
vidjeti koji su sve izazovi pri svakodnevnoj 
izradi magistralnih pripravaka u farma-
ceutskoj praksi. Studenti su se podijelili 
u parove te zajedno rješavali kviz znanja 
gdje su pokazali upijeno znanje našeg pre-
davača. Sutradan je šest parova s najboljim 
rezultatom kviza odmjerilo snage u izradi 
dvaju magistralnih pripravaka; lokalne 
anestetske kreme i otopine minoksidila 
za vlasište. Njihovu izradu pomno su pro-
matrali predavač Jure Bogić, mag. pharm i 
doc. dr. sc. Josipa Bukić, koja studentima 
Farmacije predaje kolegij Magistralni 
pripravci. Oni koji su na predavanjima 
pohvatali trikove našeg predavača dobro 
su ih iskoristili pri izradi pripravaka te smo 
tako uspjeli dobiti tri najsnalažljivija para 
koja smo nagradili. Prvo mjesto osvojile 
su Brigita Solaković (Split) i Valentina 
Katia Garić Touma (Zagreb), drugo Ana 

Anđić (Split) i Bruno Narančić (Zagreb), 
a treće Lorena Rukavina (Split) i Mihaela 
Obajdin (Rijeka). Cilj ovog događaja bio je 
približiti studentima nešto što čini temelj 
farmaceutske struke, a to su upravo magi-
stralni pripravci. Želimo zahvaliti našim 
sponzorima bez kojih ovo natjecanje ne 
bi bilo moguće, a to su: Fagron Hrvatska, 
Ljekarna Splitsko-dalmatinske županije, 
Studentski zbor Sveučilišta u Splitu, 
Pharmagea, Medical Intertrade i Yasenka. 

Sara Vuko

NATJECANJE U IZRADI 
MAGISTRALNIH PRIPRAVAK
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Volonterski projekt

Možete li nam predstaviti projekt „Sjeti me se“? 
Kako ste se odlučili priključiti projektu?
Projekt „Sjeti me se” inicijativa je Udruge mladih za P4 medicinu 
PROMISE, čiji je cilj podizanje svijesti o demenciji u javnosti, 
edukacija svih zainteresiranih, a posebno mladih o oblicima i 
manifestacijama demencije, kao i prevenciji. Nakon završene edu-
kacije volonteri imaju priliku educirati mlade u srednjim školama 
upoznavajući i senzibilizirajući ih s prezentacijom i kliničkom 
slikom demencije, izazovima s kojima se susreću obitelj i prijatelji 
oboljele osobe, kao i o mogućnostima prevencije. Također, pruža 
se mogućnost volontiranja u domovima za starije i nemoćne gdje 
se raznim radionicama prilagođenim mogućnostima oboljelih 
uspijeva uljepšati njihova svakodnevica te još važnije – potaknuti 
kognitivne procese, što se pokazalo kao dobra mjera prevencije 
u progresiji bolesti. Projekt se provodi u Splitu i Zagrebu te je 
predvođen studentima biomedicinskih usmjerenja, a naišao je na 
velik broj zainteresiranih volontera i ravnatelja srednjih škola te 
domova. Projekt je podržala i Hrvatska udruga za Alzheimerovu 
bolest, a kolege iz Zagreba organizirali su humanitarne društvene 
igre te su prikupljena sredstva donirana udruzi. Osim navede-
nog, u pripremama smo za javnozdravstvenu akciju u kojoj ćemo 
provoditi MMSE (engl. Mini Mental State Exam), a rezultati 
će otkriti ima li osoba rizike za razvoj demencije ili već znakove 
ranog stadija demencije. 

„Sjeti me se“ 
– volonterski interdisciplinarni projekt

Kronični stečeni multipli kognitivni deficiti, dru-
gim riječima demencija, sve je češća pojava u našem 
društvu. Zbog neadekvatne edukacije i stigmatizacije 
bolesti oboljele se često stavlja sa strane, marginalizi-
ra, izostavlja iz društva, što nadalje pogoršava njihovo 
zdravlje. Stoga je Udruga mladih za P4 medicinu 
PROMISE napravila projekt za rješavanje ovog iza-
zova u društvu koji se bavi volontiranjem u domu za 
starije i nemoćne, edukacijom mladih o demenciji i 
podizanjem svijesti o demenciji u široj javnosti. 

Ideja za inicijativu proizašla je iz činjenice da je de-
mencija sve rasprostranjenija u općoj populaciji, da 
je edukacija o demenciji nedostatna, kao i da vlada 
stigmatizacija oboljelih zajedno s manjkom aktivno-
sti i interakcije sa štićenicima u domovima za starije i 
nemoćne. Projekt je otpočeo organizacijom edukacija 
zainteresiranih polaznika gdje su sveučilišni profeso-
ri, liječnici, njegovatelji i stručni suradnici temeljito 
pripremili volontere za rad sa štićenicima.

Lucija Skejić, Bruno Minigo i Lina Musić, vrijedni 
organizatori projekta, rekli su nam nekoliko riječi o 
projektu „Sjeti me se“.



17lipanj, 2024

Volonterski projekt

S obzirom na to da sam još od srednjoškolskih dana aktivan 
volonter, nije mi trebalo puno da se uključim. Dosad sam više 
radila s djecom i mladima s poteškoćama, a kompleksnost pri-
stupa ovoj tematici postavila je pred mene izazov. Budući da 
smatram da pomaganje zajednici na bilo koji način pruža ne-
zamjenjiv osjećaj sreće i zadovoljstva, a ujedno predstavlja i rad 
na sebi te da volim nove izazove, a demencije su svakako tema 
za koju se još mora čuti, na upit Jakova Krke o pridruživanju 
projektu odmah sam rekla: „Da”.

Starija populacija, posebice dementna, često se 
stavlja sa strane i društvo ih zanemaruje. Kako 
to utječe na starije te koji su načini sprečavanja 
navedenog?
Da, nažalost, to je istina. Stariji ljudi, a naročito dementne 
osobe, predstavljaju poseban izazov, pogotovo za svoju obitelj 
i bližnje, a onda i za širu javnost. Naravno, treba priznati kako 
briga o starijoj osobi nije uvijek jednostavna, ali to ne znači da 
je nemoguća i manje važna. Obiteljima treba pružiti podršku, a 
naša bi se politička scena itekako trebala više baviti time. Ono 
što mi kao društvo, a i budući liječnici možemo napraviti jest 
osvijestiti javnost kako dementne osobe gube svoje uloge koje su 
dotad imale, što može biti poprilično uznemirujuće, upoznati ih 
i educirati o kliničkoj slici i svim manifestacijama. Na primjer, 
određene vrste demencije sa sobom nose agresivno ponašanje i 

seksualno neprimjerene komentare, koji nisu pokazatelji zloće 
već jednostavno dio kliničke prezentacije. Isto tako, cijeli je 
proces prilagodbe pojedinca na bolest općenito težak, a pogo-
tovo kada osjećate da gubite svoj identitet, dio sebe. Zamislite 
da ste kao liječnik radili 40 i više godina, a onda se ne možete 
sjetiti nekog običnog lijeka. Edukacijom javnosti povećavamo 
razinu razumijevanja, a upravo je to jedna od najpotrebnijih 
stvari oboljelima, kao i njihovim obiteljima. Osim edukacije 
javnosti, razgovorom i akcijama o temi upućujemo na globalan 
problem brige o starijima, problemima s kapacitetima i cijenama 
domova, manjka razumijevanja za obitelj koja često mora uzima-
ti slobodne dane ili čak dati otkaz kako bi se brinula. Nadamo 
se da će sve navedeno probuditi one koji mogu učiniti znatnije 
korake od nas, a  mi ćemo dotad napraviti sve u svojoj moći da 
doprinesemo tome u skladu s mogućnostima.

Projekt uključuje predavanja kojima se educiralo 
volontere o demenciji, radionice u domovima za 
starije i nemoćne, seminare za srednjoškolce te 
javnozdravstvenu akciju probira demencije. Kako 
se nosite s opsežnošću projekta?
Tako je. Projekt je uistinu opsežan, ali organizacija je ključna 
stvar. Voditelji projekta raspoređeni su svaki za svoj dio, kao i 
volonteri koji na kraju edukacije mogu izabrati na koji način 
žele sudjelovati. Svatko zna u čemu je bolji i što ga zanima, a 
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onda je glavni posao potaknuti ih i usmjeriti. Kada su ljudi 
motivirani i spremni, većih problema i nema. Osim toga, svi su 
voljni međusobno si pomoći, što puno znači kada treba uskladiti 
fakultetske obveze i učenje sa svim ostalim aktivnostima.

Čime si zadovoljna, a čemu ostavljaš mjesta za 
napredak?
Jako me iznenadio broj zainteresiranih s obzirom na to da 
se tema starijih osoba većinom predstavlja kao „dosadna”. 
Stoga me obradovalo vidjeti toliko mladih ljudi koji su 
svjesni potrebe za ovakvim projektom te se uključuju kao 
volonteri uz sve svoje fakultetske obveze. Osim toga, kao 
predavač u srednjoj školi svjedočila sam otvorenosti uče-
nika za ovu temu, a rado su i postavljali pitanja. Naravno, 
tinejdžeri su posebna skupina koju je teško pridobiti, a 
drago mi je da smo dosada bili uspješni. U budućnosti 
želimo predavanja učiniti još interaktivnijima te raznim 
akcijama približiti demenciju na druge inovativne načine.

Kako se projekt financira?
Natječajima Studentskog zbora i Studentskog centra. Također, 
imamo sreće što nas podržavaju mnogobrojni sponzori. 
Trenutno su nam financijsku pomoć dali Končar, Janaf, Pliva, 
Teva, Selvita i Prava Formula te Jadrolinija. Bez njihove finan-
cijske pomoći ne bismo mogli realizirati projekt i zahvaljujemo 
im na tome. Materijali koje koristimo kupljeni su novcem do-
bivenim preko natječaja i naših sponzora. Ponosni smo što su 
mnogobrojne tvrtke prepoznale važnost našeg rada i što su nam 
omogućile da ostvarimo svoje ciljeve.

Kakva je suradnja s drugim studentskim udru-
gama u Splitu? Koji su nastavnici dali svoj obol 
projektu?
Želim zahvaliti splitskoj podružnici CroMSIC-a na pomoći koju 
su iskazali tijekom provedbe projekta otvaranjem prijava na strani-
cama CroMSIC-a, diseminiranjem projekta da što veći broj ljudi 
čuje za hvalevrijednu akciju. Na kraju dana, jedan od temeljnih 
ciljeva projekta jest podizanje svijesti o demenciji, a širenjem dobre 
riječi i pozitivne misli o projektu to se naravno postiže. 

Svakako trebam istaknuti dr. sc. Krešimira Čaljkušića, nasl. 
doc., koji je malo svojeg slobodnog vremena iskoristio da se 
organizira edukacija za volontere te nam pomogao u ostvarenju 
izvedbe projekta u Domu za starije i nemoćne „Vukovarska“, 
izv. prof. dr. sc. Gordana Džamonju, koji je dao svoje vri-
jeme u edukaciji volontera te nas mentorirao da predavanja 

koja sada naši volonteri drže po srednjim školama budu točna 
i precizna, Zdravki Đapić-Kolak, mag. med. techn. koja je 
uz brigu o štićenicima uložila vrijeme i trud da animira te pri-
ključi zainteresirane štićenike projektu, Ani Kostović, mag. 
psych. što je održala radionicu o MMSE da volonteri mogu 
sudjelovati u javnozdravstvenoj akciji probira na rane znakove 
demencije, prof. dr. Boranu Uglešiću što je educirao volontere 
o psihijatrijskom aspektu demencije te Matei Jelavić, dr. med 
što je izdvojila svoje vrijeme kao specijalizantica neurologije 
za educiranje volontera o neurološkom pregledu u demenciji.

Koja je svrha i koje su dobrobiti radionica sa sta-
rijima i dementnima? Kakva je suradnja s domom 
za starije i nemoćne?
Ono što se ustanovilo mnogim istraživanjima jest da se radom, 
bilo umjetničkim, bilo matematičkim, bilo jezičnim radioni-
cama s dementnima usporava progresija njihova kognitivnog 
pada. Osim toga, treba naglasiti da su štićenici domova za 
starije i nemoćne često bez posjeta obitelji. Razlozi za to su 
od smrti supružnika preko toga da su bližnji izvan Hrvatske, 
zbog čega ih teško mogu doći posjetiti do toga da su sinovi i 
kćerke vrlo zaposleni. Treba reći i da nisu svi razlozi benigni, 
pojedine obitelji ostavile su svoje starije i nemoćne u domu jer 
se jednostavno ne žele brinuti o njima. Ovakve radionice služe 
i tome da dementni iskuse nešto više druženja, uključenosti u 
razne aktivnosti, pažnje koja im je potrebna, a i zadovoljstva iz 
radionica slikanja, keramike, gline i slično. 
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Ono čime sam ugodno iznenađen jest pristupačnost Zdravke 
Đapić-Kolak te ostalog zdravstvenog kadra u susretima s volon-
terima projekta „Sjeti me se“. Gdje god bi nam mogli pomoći, 
pomogli su nam. To ide od malih stvari poput davanja škarica 
za radionice pa do velikih kao što su samo uključivanje starijih 
i nemoćnih u projekt.

Koje srednje škole sudjeluju u projektu? Planirate 
li proširiti suradnju? Koji je cilj održavanja radio-
nica u srednjim školama?
U projektu sudjeluju gimnazije „Marko Marulić“ i „Vladimir 
Nazor“ te Zdravstvena škola. Plan nam je održavati suradnju 
sa spomenutim školama te proširiti suradnju na ostale škole u 
Splitu, s naglaskom na gimnazije.  Cilj održavanja radionica u 
srednjim školama prvenstveno je podizanje svijesti o bolestima 
demencije koje su nažalost sve češće u našem društvu. Učenike 
želimo naučiti prepoznati demenciju te ih potaknuti na razumi-
jevanje i empatiju prema oboljelima. Također, na predavanjima 
ih upoznajemo s našim projektom kojem se mogu pridružiti na 
fakultetu. Ono što ponekad zna ispasti smiješno jesu pitanja o 
studiju medicine i STEM fakultetima koja često dobivamo, no 
ona su uvijek dobrodošla. 

Koji su stereotipi o dementnima a što nije istina? 
Što vas je ugodno iznenadilo u radu s njima?
Najčešći stereotip o oboljelima jest da su oni isključivo stare ži-
votne dobi, što nije nužno uvijek tako. Također, često se smatra 

da oboljeli više ništa ne mogu i ne pamte. Na edukacijama i 
radionicama sa štićenicima naučili smo da nisu sve demencije 
jednakih simptoma te da ovisno o stadiju i dijagnozi štićenici 
progresivno gube kognitivne i motoričke sposobnosti. Ugodno 
me iznenadilo u radu sa štićenicima domova to što smo mnoge 
od njih nakon dugo vremena potaknuli na kreativnost te im 
pokazali da uz našu pomoć mogu još uvijek crtati, slikati, izra-
diti origami ili figuricu od glinamola. Također, neki su štićenici 
zapamtili stalne volontere, ako ne po imenu, onda po studiju, 
boji kose i slično.

Kakva je budućnost projekta? Što biste poručili za 
kraj?
Na mladima svijet ostaje, tako i „Sjeti me se“ ostaje u vrijednim 
i sposobnim rukama mlađih i vjerujem da će se nastaviti u ovom 
lijepom i pozitivnom tonu te atmosferi u kojima smo djelovali 
dosad. 

Lina�Musić,�Lucija�Skejić,� 
Bruno�Minigo,�Jakov�Krka
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U svijetu koji se neprestano 
mijenja medicinska edukacija 
stoji na prvoj liniji inovacija i 
teži pružanju znanja i vještina 
koje su studentima potrebne 
za suočavanje s izazovima 
modernog zdravstvenog 
sustava. Katedra za oftalmo-
logiju Medicinskog fakulteta 
Sveučilišta u Splitu (MEFST), 
prepoznavši ovaj imperativ, 
nedavno je implementirala 
Objektivni strukturirani 
klinički ispit (OSKI) kao ino-
vativnu metodu evaluacije, 
postavši time pionir u kliničkoj 
edukaciji na MEFST-u.

Koncept OSKI ispita, koji se temelji 
na stjecanju i primjeni praktičnih vje-
ština, omogućio je studentima da kroz 
interakciju s pacijentima – glumcima 
demonstriraju svoje kompetencije u of-
talmologiji. Inspiracija za ovakav pristup 
proistekla je iz studijskog putovanja orga-
niziranog u suradnji s CROMed USA i 
MEFST-om, tijekom kojeg su se izv. prof. 
Zaviša Čolović i izv. prof. Ljubo Znaor 
upoznali s metodama kliničke edukacije 
na Harvardu, Sveučilištu u St. Louisu i 
Sveučilištu Washington.

Uvođenje OSKI ispita održano je u 
izvanrednim uvjetima zahvaljujući ne-
davno otvorenom Centru za kliničke 
vještine MEFST-a, na čemu zahvaljujemo 

aktualnoj Upravi MEFST-a. Centar 
kao lokacija za polaganje OSKI ispita 
pokazao se kao ključan resurs u nasto-
janjima fakulteta da se studentima pruži 
najkvalitetnija moguća edukacija, i to u 
optimalnim uvjetima.

Analiza rezultata provedenog OSKI ispita 
otkrila je iznimno pozitivan odjek među 
studentima i nastavnim osobljem. Studenti 
su posebno istaknuli organizaciju, relevant-
nost ispitnih stanica za njihovo obrazovan-
je i visoku učinkovitost standardiziranih 
pacijenata u ulogama koje su preuzeli. Ovi 
rezultati ne samo da potvrđuju uspješnost 
OSKI ispita kao metode evaluacije već i 
naglašavaju važnost kontinuirane inovacije 
u medicinskoj edukaciji.

OSKI ispit – pionirski 
korak u budućnost 
kliničke medicinske 
edukacije na MEFST-u
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Kao prirodni nastavak ovih napora, 
MEFST u suradnji s udrugom CROMed 
USA, pod vodstvom predsjednice 
Ksenije Kos, organizirao je već u svibnju 
ove godine simpozij posvećen osuvre-
menjivanju i unapređenju kliničke me-
dicinske edukacije. 

Ovaj simpozij održan je na MEFSTu 
27. i 28. svibnja 2024. pod naslovom 
„Exploring Partnerships in Medical 
Education: CROMed-USA with the 
School of Medicine Split”. Cilj je ovog 
simpozija daljnje promicanje dijaloga i 
razmjene iskustava među medicinskim 
stručnjacima kako bi se zajedničkim sna-
gama pronašle nove i djelotvornije metode 
pripreme budućih generacija liječnika.

S obzirom na očite prednosti koje OSKI 
ispit nudi, a koje je prepoznao i javno po-
zdravio naš dekan prof. Ante Tonkić na 
jednom od fakultetskih vijeća, na čemu mu 
ovom prilikom iskreno zahvaljujemo, pozi-
vamo i druge kliničke katedre na MEFST-u 
da razmotre implementaciju sličnih ispit-
nih metoda. Ulaganje u kliničku eduka-
ciju, uz neprocjenjivu podršku Centra 
za kliničke vještine i predanost Uprave 
Fakulteta, ne samo da postavlja MEFST u 
sam vrh medicinskih obrazovnih institucija 
već i pruža studentima temelje potrebne za 
uspješno suočavanje s izazovima koje nosi 
profesionalni život.

Uvođenje OSKI ispita na Katedri za 
oftalmologiju MEFST-a predstavlja tek 

početak puta k inovacijama u medicin-
skoj edukaciji. Iskustva i pouke iz ovog 
pionirskog poduhvata služe kao temelj 
za buduće projekte i inicijative koje će, 
bez sumnje, doprinijeti oblikovanju 
kompetentnih i samosvjesnih liječnika 
spremnih preuzeti vodeću ulogu u una-
pređenju globalnog zdravstva.

Budućnost medicinske edukacije na 
MEFST-u svijetla je, a OSKI ispit samo 
je jedan od koraka na tom putu. Neka 
nas zajednički simpozij MEFST-a i 
CROMed USA odvede još korak dalje, 
prema obrazovanju koje je u potpunosti 
prilagođeno potrebama budućih genera-
cija medicinskih stručnjaka.

Ljubo�Znaor
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MedLaw konferencija

Od 19. do 21. travnja 2024. godine Medicinski fakultet u Splitu bio je domaćin prve MedLaw kon-
ferencije, događaja koji je okupio studente, stručnjake i entuzijaste iz područja medicine i prava. 
Organizatori konferencije bili su studenti Medicinskog i Pravnog fakulteta Sveučilišta u Splitu, 
studentski zborovi navedenih fakulteta, kao i Studentski zbor Sveučilišta u Splitu. 

MEDLAW 
KONFERENCIJA 2024. 
„MOST IZMEĐU  
MEDICINE I PRAVA”
Autori:�Vladimir�Ercegović�i�Anđela�Škarpa

MedLaw: Inovativna 
studentska inicijativa
MedLaw konferencija nastala je kao re-
zultat suradnje studenata dvaju fakulteta 
s ciljem stvaranja platforme za dijalog 
između stručnjaka iz područja medicine 
i prava. Naglašavamo da je riječ o prvoj 
interdisciplinarnoj studentskoj inicijativi 
ove vrste koja je idejno započela sponta-
no, kao potencijalna suradnja u okviru 
Studentskog zbora Sveučilišta u Splitu, te 
je poslije proširena s krajnjim rezultatom 
u obliku trodnevne konferencije. 
Prepoznale su je i podržale institucije 
poput Studentskog centra i Splitsko-
dalmatinske županije. Konferencija je 
okupila velik broj sudionika koji su kroz 
niz predavanja, panel-diskusija i radionica 

imali priliku istražiti pravne izazove i 
etičke dileme u medicinskoj praksi. U tri 
dana konferencije na svim događanjima 
uspjeli smo okupiti 220 sudionika iz 10 
zemalja. Posebno je zanimljiv podatak o 
broju zemalja jer je konferencija bila na 
hrvatskom jeziku.

Otvorenje i prvi dan konferencije
Konferencija je započela u petak 19. 
travnja registracijom sudionika i sveča-
nim otvorenjem. Počasni gosti, među 
kojima su bili rektori Sveučilišta u Splitu 
i Zagrebu, prof. dr. sc. Dragan Ljutić i 
prof. dr. sc. Stjepan Lakušić, kao i pro-
rektor Sveučilišta u Zagrebu, prof. dr. sc. 
Tibor Pentek te prodekanice za nastavu 
i studentska pitanja, prof. dr. sc. Renata 

Pecotić i doc. Ranka Jeknić, održali su 
uvodne govore. 
Predsjednik Studentskog zbora Sveu-
čilišta u Splitu, Jerko Šarić, ujedno član 
Organizacijskog odbora, također je odr-
žao govor, a otvorenje je obilježio i govor 
Vladimira Ercegovića, predsjednika 
Organizacijskog odbora MedLaw konfe-
rencije 2024. godine.
Svečano otvorenje obilježeno je i nastu-
pom opernog pjevača Hrvatskog narod-
nog kazališta u Splitu, baritona Vlatka 
Belasa, koji je izveo himnu i a capella 
verziju „Cvijeta čežnje” te nesvakidaš-
njom izvedbom udruge Dioklecijanova 
legija. Ova udruga mladih entuzijasta 
posvećena je očuvanju kulturne baštine 
antičke rimske povijesti. Njihove izvedbe 

 » Pun�amfiteatar�tijekom�svečanog�otvorenja.  » Dolazak�Dioklecijanove�legije�na�Fakultet.  » Točka�i�govor�otvorenja�Dioklecijanove�legije.
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oduševljavaju turiste diljem Hrvatske 
i regije, a naša publika imala je priliku 
uživati u njihovoj prezentaciji antičkog 
života. Njihov dolazak na naš fakultet bio 
je popraćen velikim ovacijama, a svi pri-
sutni potvrdili su kako nešto slično nikad 
ranije nisu imali priliku vidjeti. Posebno 
je važno što medicina i pravo, profesije 
koje su temelj ove konferencije, imaju 
svoje korijene još od antičkih vremena i 
povezuje ih uporaba latinskog jezika, što 
dodatno ističe važnost i povezanost ovih 
dviju disciplina.
Posebno smo ponosni na sudjelova-
nje uglednog hr vatsko-kanadskog 

znanstvenika, prof. dr. sc. Igora Štagljara sa 
Sveučilišta u Torontu, koji je podijelio svo-
ju inspirativnu životnu priču predavanjem 
„My Journey Through Sport, Academic 
Life, Cancer Research, and Success”. 
Također, doc. dr. sc. Meri Maretić iz 
Upravnog odjela za kulturu, sport i 
tehničku kulturu Splitsko-dalmatinske 
županije održala je zanimljivo i korisno 
predavanje o odnosima s javnošću. 

Drugi dan: Bogat program 
predavanja i radionica
Subota, 20. travnja, donijela je niz za-
nimljivih predavanja. Prvo predavanje 

održala je prof. dr. sc. Nina Mladinić, koja 
je govorila o prizivu savjesti u medicini. 
Slijedila je prof. dr. sc. Zlata Đurđević s 
temom pozitivnih obveza države na za-
štitu prava na osobnu autonomiju. Prof. 
dr. sc. Ozren Polašek podijelio je svoja 
istraživanja u javnom zdravstvu, a dr. sc. 
Ante Mihanović govorio je o upravlja-
nju zdravstvenim sustavom na primjeru 
Ljekarne Splitsko-dalmatinske županije. 
Dr. Damir Ivanković sa Sveučilišta u 
Amsterdamu održao je predavanje o ulozi 
liječnika i pravnika u radu EU-a, WHO-a 
i OECD-a. Predavanje dr. Ivankovića 
ostavilo je poseban dojam na sve studente 

 » Operni�pjevač,�Vlatko�Belas,�izvodi�„Cvijet�čežnje”.  » �Pozdravni�govor�rektora�Sveučilišta�u�Splitu,� 
prof.�dr.�sc.�Dragana�Ljutića.

 » �Vladimir�Ercegović,�predsjednik�Studentskog�
zbora�Medicinskog�fakulteta�i�predsjednik�Orga-
nizacijskog�odbora�MedLaw�konferencije.

 » �Prof.�dr.�sc.�Igor�Štagljar�sa�Sveučilišta�u�Torontu�
otvara�konferenciju�uvodnim�predavanjem.

 » �Anđela�Škarpa,�članica�Organizacijskog�odbora�
i�voditeljica�programa�konferencije.

 » Počasni�gosti.
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s obzirom na to da je ipak riječ o nesva-
kidašnjem karijernom putu jednog liječ-
nika, a istovremeno im je otvorilo oči za 
mnogobrojne inozemne prilike i suradnje 
s „velikim” institucijama. 

„Za studente”: Poseban naglasak 
na praktične radionice
Jedan od studentima najatraktivnijih dije-
lova konferencije bile su praktične radioni-
ce koje su se održale u subotu poslijepodne. 
U skladu s očekivanjima, interes za radioni-
ce bio je poprilično velik te su se sva mjesta 
jako brzo popunila. Radionice su obuhva-
ćale tečaj kirurškog šivanja, osnovno i na-
predno, koji su vodili dr. Renata Runjić, 
dr. Dinko Martinović i dr. Ema Puizina 
Mladinić, a za koje se tražilo i mjesto viška, 
zatim tečaj intubacije pod vodstvom dr. 
Anamarije Goleš te radionicu o prepo-
znavanju i dokumentiranju zlostavljanja 
u skladu s Istanbulskom konvencijom, 
koju je vodila prof. dr. sc. Marija Definis 
Gojanović. Osim toga, sudionici su imali 
priliku sudjelovati u radionicama pripreme 
venskog puta i venepunkcije pod organiza-
cijom EMSA-e Split i studenta Lovre Bulja, 
oralne higijene koju su provodili studenti iz 
udruge Preventist pod vodstvom Doriana 
Dubraveca, pružanja prve pomoći (BLS, 

ALS) s dr. Ivanom Dželalijom i strateškog 
komuniciranja s donositeljima odluka s dr. 
Damirom Ivankovićem. Radionica pisanja 
znanstvenih članaka, izrade postera i prika-
za slučaja, pod vodstvom doktoranda Luke 
Ursića, također je bila vrlo popularna.

Društveni program i zabava
Osim edukativnog dijela, MedLaw kon-
ferencija ponudila je i bogat društveni 
program. Prvu večer nakon predavanja, 
u nešto opuštenijem izdanju, održan je 
MedLaw pub kviz u caffe baru Tinel, koji 
je bio besplatan za sve sudionike. Nagrade 
za najbolje timove uključivale su boce pića 
u klubu Velvet, SZST i SC merch, ture pića 
u Tinelu, boce pića na sljedećem SC partyju 
te godišnje članarine za Nextbike za sve čla-
nove pobjedničkog tima. Pobjedu na kvizu 
odnio je tim „Neorganizacija”, koji je iro-
nično sadržavao članove Organizacijskog 
odbora konferencije pa su se odrekli nagra-
de u korist drugih sudionika. Zahvaljujemo 
na sudjelovanju i dobroj zabavi te čestitamo 
svim pobjedničkim timovima! 
Subotnja večer bila je rezervirana za sve-
čanu večeru koja se održala u prostorima 
Studentskog centra na Kopilici. Večera je 
bila besplatna za sve sudionike konferen-
cije, kao i gostujuće predavače. Atmosferu 

su uljepšavali zvuci gitare i saksofona džez-
dua, dok su se sudionici mogli opustiti uz 
bogat izbor hrane u nekoliko sljedova. 
Druženje je trajalo nekoliko sati, do kasno 
u noć, a nakon svečane večere organizi-
ran je odlazak u noćni klub Velvet za sve 
zainteresirane sudionike, što je dodatno 
pridonijelo povezanosti i zajedništvu 
među sudionicima konferencije.

Treći dan: Zatvaranje 
konferencije i panel-diskusija
Konferencija je završila u nedjelju 21. 
travnja nizom predavanja i panel-dis-
kusijom o temi etičkih dilema, novih 

 » Zajednička�fotografija�sa�svečanog�otvorenja.  » Panel-diskusija:�Medicina�i�pravo.
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trendova i zakona u medicini i pravu. 
U panelu su sudjelovali prof. dr. sc. Igor 
Štagljar, prof. dr. sc. Anna Mrzljak, prof. 
dr. sc. Zlata Đurđević i doc. dr. sc. Šime 
Jozipović, dok je moderator bio predsjed-
nik Organizacijskog odbora konferencije, 
Vladimir Ercegović. Rasprava je bila izni-
mno dinamična i obuhvatila je ključne 
izazove i prilike za suradnju između dviju 
profesija, potičući sudionike na razmišlja-
nje o budućim koracima i mogućnostima 
za poboljšanje postojećih praksi. Uz dobru 
interakciju s publikom i zanimljiva pita-
nja koja su usmjeravala dijalog, imali smo 
priliku čuti zanimljive slučajeve vezane za 
danas aktualnu kulturu otkazivanja, a svi 
prisutni doznali su malo više o „slučaju 
Peterson”.

Prezentacije znanstvenih postera
Konferencija je, uz praktične radionice, 
potaknula sudjelovanje studenata i pru-
žila im priliku da se uključe kao aktivni 
sudionici i prezentiraju vlastite radove. 
Izlaganja znanstvenih postera održala su 
se posljednjeg dana konferencije u učionici 
na našem fakultetu. Od velikog broja pri-
javljenih, prihvaćeno je 11 znanstvenih 
postera, a izlagači su imali priliku izoštriti 
svoje prezentacijske vještine i steći iskustvo 

javnog nastupa. Posteri i znanstveni radovi 
bili su iz područja medicine i prava, što 
je dodatno obogatilo interdisciplinarni 
karakter konferencije. Svi prihvaćeni sa-
žetci objavljeni su u knjizi sažetaka koja 
se može pronaći na mrežnim stranicama 
konferencije. Vjerujemo da će se sljedeće 
godine prijaviti još veći broj studenata sa 
zanimljivim radovima, čime će se nastaviti 
poticati znanstvena i stručna razmjena ide-
ja među mladim istraživačima i budućim 
znanstvenicima.  Želimo izraziti posebnu 
zahvalu recenzentima znanstvenih poste-
ra, doktorandima Jakovu Matasu, Marku 
Grahovcu, Dori Knezović, kao i članici 
Organizacijskog odbora, Emi Vidaković. 
Njihova stručnost i predanost bili su ključ-
ni za odabir kvalitetnih radova i uspješnu 
organizaciju ovog dijela konferencije.

MedLaw sponzori i partneri
Zahvaljujemo svim sponzorima i par-
tnerima naše konferencije, uključujući 
OTP banku, Turističku zajednicu grada 
Splita, Flixbus, Nextbike, AC Marriott 
Hotel i Studentski centar, čija je podrška 
bila ključna za realizaciju ovog događaja. 
Posebna zahvala ide Studentskom centru 
i ravnatelju Ivanu Žižiću na besplat-
noj svečanoj večeri i cateringu tijekom 

konferencije, kao i podršci tijekom cjelo-
kupnog organizacijskog procesa. 
Poz d ravlja mo i  St udent sk i  zbor 
Sveučilišta u Zagrebu, koji je prepoznao 
važnost ovog događaja te se odazvao na 
naš poziv za sudjelovanje, što je svakako 
dodatno produbilo suradnju između 
dvaju sveučilišta. 
Posebnu zahvalu želimo uputiti Medic-
inskom fakultetu Split na podršci u obliku 
odobrenja za korištenje prostorija, amfite-
atra, opreme poput laptopa, mikrofona te 
materijala potrebnih za praktične radioni-
ce tijekom cijelog događaja.

MedLaw konferencija
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 » Organizacijski�odbor.

Tko stoji iza MedLaw priče? 
Predstavljamo MedLaw tim
Kao što smo već spomenuli, MedLaw 
je nastao kao suradnja studenata 
Medicinskog i Pravnog fakulteta 
Sveučilišta u Splitu. Projekt ne bi bio 
moguć bez predanosti i odricanja članova 
Organizacijskog odbora koji su mjeseci-
ma marljivo radili na ostvarivanju ovog 
događaja. Njihova vizija i trud rezulti-
rali su uspješnom konferencijom koja je 
povezala stručnjake iz medicine i prava 
te omogućila studentima jedinstveno 
iskustvo. Želimo zahvaliti svim članovi-
ma Organizacijskog odbora na uloženom 
vremenu i trudu. Njihova posvećenost 
i entuzijazam ključni su za uspjeh 
MedLaw konferencije. Izrazito smo po-
nosni na njih i na sve sudionike koji su 
pridonijeli ovom projektu. Nadamo se 
da će ovaj događaj postati tradicija koja 
će inspirirati buduće generacije studenata 
i stručnjaka.
Posebnu zahvalu upućujemo volonte-
rima koji su tijekom konferencije nese-
bično provodili cijele dane na fakultetu. 
Također želimo zahvaliti Alenu Mariću, 

našem grafičkom dizajneru, koji je osmi-
slio cijeli vizualni identitet konferencije i 
Tomislavu Petrovu, koji je izradio mrež-
nu stranicu konferencije.

Medicinski fakultet Split:
Iva Bubalo, Gordan Ćurin, Danimir 
Đermanović, Vladimir Ercegović, Ante 
Giljanović, Nada Rakić, Marina Sovulj, 
Marija Sučić, Laura Sušac, Anđela 
Škarpa, Tina Volarević, Zita Vukšić 

Pravni fakultet Split
Jelena Dolić, Sara Kulić, Tina Šalov, 
Jerko Šarić

Zdravstveni studiji na Sveučilištu 
u Luzernu, Švicarska
Ema Vidaković 

Fakultet elektrotehnike, 
strojarstva i brodogradnje
Duje Ercegović

Odjel zdravstvenih studija 
Sveučilišta u Splitu
Mirta Barbir, Maja Nevešćanin

Poruka za kraj i pogled 
u budućnost
Cijela konferencija, uključujući bogati 
društveni program, bila je besplatna za 
sve sudionike, što je omogućilo sudjelo-
vanje široke publike, s posebnim nagla-
skom na studentsku populaciju čija nam 
je edukacija bila u fokusu tijekom same 
organizacije. 

Veselimo se sljedećem izdanju MedLaw 
konferencije i nadamo se da se vidimo 
dogodine u što većem broju! Pozivamo 
sve da nas prate na našim društvenim 
mrežama i postanu dio naše priče.
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European Student Assembly 2024
Od 10. do 12. travnja u Europskom parlamentu 
u Strasbourgu imao sam nevjerojatnu priliku 
sudjelovati na Europskoj studentskoj skup-
štini 2024. kao jedan od dvojice predstavnika 
Europskog sveučilišta mora SEA-EU zajedno s 
Maximilianom Haertelom. Bilo je to dinamično 
okupljanje više od 260 mladih umova iz više od 
60 zemalja, koji su se okupili kako bi razgova-
rali i predložili rješenja za neka od najvažnijih 
pitanja na kontinentu.

Kao član panela 11, koji se fokusirao na „Euroskepticizam”, bio 
sam zadužen za istraživanje uloge ekonomije u oblikovanju javnog 
mišljenja o Europskoj uniji. Uronili smo u ekonomske čimbenike 
koji često potiču euroskepticizam, poput nejednakosti u prihodi-
ma i nestabilnosti zaposlenja te smo marljivo radili na kreiranju 
politika koje bi mogle riješiti te temeljne probleme. Nakon mjeseci 
sastanaka i pisanja prijedloga, bili smo oduševljeni kada je ne-
koliko naših prijedloga odabrano za prosljeđivanje Europskom 
parlamentu na razmatranje.  Osim primarnog panela, imao sam 
priliku sudjelovati i u drugim panelima. 
Panel o umjetnoj inteligenciji (UI) potaknuo je fascinantne 
rasprave o regulaciji novih tehnologija. Sastanci su istaknuli 
potrebu za uravnoteženim pristupom koji potiče inovacije, a isto-
dobno čuva etičke standarde I privatnost. Rasprave su osvijetlile 
složenost upravljanja umjetnom inteligencijom i dale mi dublje 
razumijevanje regulacijskog okvira.

Panel pod nazivom 
„Lijek za budućnost” 
koji je moderirala Lucija 
Žunić, studentica FBF-a 
u Zagrebu, posebno je 

 » Grupna�slika�svih�sudionika�u�dvorani�Europskog�parlamenta

 » Ispred�Europskog�parlamenta  » Početak�sjednice�u�Europskom�parlamentu

privukao moju pozornost s obzirom na medicinsku pozadinu. 
Doprinio sam uvidima o korištenju umjetne inteligencije za 
optimizaciju zdravstvenih procesa. Konkretno, raspravljali smo 
o rješenjima vođenim umjetnom inteligencijom za smanjenje vre-
mena čekanja u medicinskim ustanovama i poboljšanje trijaže na 
hitnim odjelima. Također se dosta raspravljalo o mjerama javnog 
zdravlja, poput ranog otkrivanja virusnih gena u životinjskim 
populacijama kako bi se spriječile buduće pandemije i otkrivanja 
jednonukleotidnih polimorfizama.
Nije se radilo samo o formalnim raspravama i prijedlozima; ra-
dilo se o povezivanju s ljudima sličnih stavova koji su strastveni 
prema oblikovanju bolje budućnosti za Europu. Napustio sam 
događaj s osjećajem optimizma zbog utjecaja koji naša generacija 
može imati na europski krajolik. Susret s briljantnim mladim 
umovima iz cijele Europe i sudjelovanje u dubokim raspravama 
na tako prestižnom mjestu bilo je doista inspirativno. Zahvalan 
sam Sveučilištu u Splitu i našem Medicinskom fakultetu što 
su mi omogućili da predstavljam Europsko sveučilište mora 
SEA-EU.
Ovo iskustvo proširilo je moj pogled i povezalo me s mrežom 
ljudi sličnih stavova. Radujem se što ću iskoristiti uvide koje sam 

stekao i nastaviti rad koji smo započeli, 
znajući da naši kolektivni napori mogu 
pridonijeti boljoj Europi. Ponosan sam 
što je troje Hrvata bilo prisutno na do-
gađaju i pozivam sve mlade ljude da se 
pridruže te iskoriste mogućnosti koje 
im pruža Europska unija te preuzmu 
odgovornost za kreiranje boljeg sutra.

Vladimir�Ercegović
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Podcast

Za realizaciju je bilo potrebno oko tri mjeseca, od prvog spo-
mena ideje do snimanja prve epizode. Tu nam dosta pomaže 
činjenica što imamo podršku Fakulteta i što su naši profesori 
prihvatili ideju i rado pristaju doći nam u goste.

Koji je cilj vašeg podcasta? Je li podcast usmjeren 
uglavnom na studente Medicinskog fakulteta ili i 
ostale studente na Sveučilištu i srednjoškolce?
Cilj je podcasta na jednostavan način i u opuštenoj atmosferi 
razgovarati o relativno ozbiljnim temama. Podcast je usmjeren 
prema svima (zdravstvenim djelatnicima, ali i laicima) i cilj 
nam je obraditi što više tema kako bi svatko mogao pronaći 
neku temu koja ga se tiče i koja ga zanima. Također nam je cilj 
prezentirati splitske liječnike i znanstvenike ostatku svijeta jer 
smatramo da se, unatoč svim njihovim uspjesima i zavidnoj 
karijeri, nekako uvijek priča o onima iz Zagreba i više ih se 
prikazuje u medijima. Mi kao mladi studenti u Splitu imamo 

Vjerujem da nam je u Splitu svima poznato značenje riječi 
ćakula, a što bi bio podcast? Naziv podcast složenica je riječi 
POD (Playable On Demand) i engleske riječi broadcast, a 
podrazumijeva digitalnu datoteku koja sadržava audio ili au-
dio-video zapis koji se distribuira internetom. Upravo podcast 
pod nazivom Doturska ćakula započelo je snimati nekoliko 
naših studenata 2. godine pa smo ih morali priupitati o čemu 
oni to stalno ćakulaju?

Kako ste došli na ideju snimanja podcasta? Koliko 
vam je trebalo da tu ideju pretvorite u stvarnost?
Primijetili smo nedostatak korisnih i edukativnih sadržaja ve-
zanih za medicinsku tematiku na društvenim mrežama. Mnoge 
se medicinske teme spominju u medijima, ali često su slabo i/ili 
neprovjereno objašnjene. Zbog toga smo odlučili promijeniti tu 
situaciju i na jednostavan i pristupačan način proširiti znanje o 
medicinskim temama našim slušateljima.

PODCAST DOTURSKA ĆAKULA 
– O čemu se to ćakula na 
Medicinskom fakultetu?

ćakùlati nesvrš.; reg. ugodno razgovarati  
o lakim svakodnevnim temama, uživati  
u takvu razgovoru
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prilike upoznati i čuti na nastavi neke crtice iz života i karijere 
pretkliničara i kliničara i smatramo da ih je vrijedno podijeliti 
i s ostalima jer su uistinu motivirajuće.

Dosta ste aktivni na svim društvenim mrežama. 
Kolika ljudi stoji iza Doturske ćakule i kako teku 
pripreme za snimanje jednog podcasta?
U ekipi Doturske ćakule imamo devet članova, a svatko je od 
nas zadužen za određene zadatke kao što su upravljanje društve-
nim mrežama, uređivanje videa, odnosi s medijima i logistika. 
Nismo baš striktno podijeljeni, super nam je što smo svi dobri 
prijatelji pa smo spremni uskočiti jedni drugima i pomoći ako je 
to potrebno. Naši su gosti pretkliničari i kliničari, a prije samog 
snimanja istražimo malo o njihovu životu i karijeri kako bismo 
pripremili relevantna pitanja. Sve aktivnosti od ideja do objava 
videa radimo sami, a za uređivanje jednog videa koji prosječno 
traje pola sata potreban nam je jedan dan. Naše sadržaje dije-
limo na različitim društvenim mrežama poput Instagrama, 
YouTubea, Spotifya i TikToka. 

 » ��Ekipa�na�fotografijama:� 
Ivan�Jukić,�Lada�Sente,� 
Nives�Lesandrić,�Anamarija� 
Krajačić,�Laura�Rebić,�Anisia� 
Banović,�Lara�Cvitković,� 
Anja�Kožul,�Ante�Lončar.

Podcasti su zadnjih godina iznimno popularni. 
Imate li neki uzor koji rado poslušate? 
Dosta nas je inspirirao i potaknuo dr. Natko Beck objavama 
na društvenim mrežama i emisijom „Dr. Beck“ koju vodi na 
HRT-u. Doktor objašnjava važne stvari na zabavan, pristupačan 
i jednostavan način. Nama se takav pristup sviđa pa smo ga 
odlučili implementirati u naš podcast, ćakulu, u kojemu ćemo 
opušteno razgovarati o važnim zdravstvenim, ali i životnim 
temama. Smatramo da liječnik mora biti kompletna osoba, 
osim što mora savršeno znati teoriju, važna je komponenta 
svakodnevnog rada liječnika i ophođenje prema pacijentima, 
pristup i empatija.

Možete li nam otkriti ili dati nekakav 
nagovještaj tko će biti sljedeći gost? 
Idući nam je gost zasada još tajna, ali najčešće odgovor na to 
pitanje i male nagovještaje prije objavljivanja epizode možete 
pronaći na našem Instagram profilu pa nas tamo i zapratite! 
Ono što vam možemo reći jest da će naš svaki gost ili gošća biti 
uvijek stručnjak iz područja zdravstva koji će vas na zabavan i 
opušten način malo bolje upoznati sa svojim područjem rada, 
dati vam odgovore na neke od aktualnih tema i naravno, za kraj, 
dati vam koristan savjet za budući rad i život!

Hvala ekipi Doturske ćakule na izdvojenom vremenu, a sve 
podcaste možete poslušati na njihovu Youtube kanalu Doturska 
ćakula.

Boris�Milovac

http://www.youtube.com/@DoturskaCakula
http://www.youtube.com/@DoturskaCakula
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IFMSA

Ekvador je jedan od najvećih izvoznika banana, a uzgajaju čak 
300 vrsta. Osim toga, velik su proizvođač  kakaa, a istraživanja 
pokazuju da se čokolada na tom području konzumira već 5000 
godina. Unatoč tomu, po stanovniku pojedu 300 – 800 g  kakaa 
godišnje, a Njemačka po stanovniku konzumira 9 kg.

Sastanak u „središtu svijeta“ – 
IFMSA 73rd General Assembly

Poziv da se pridružiš sastanku 
Generalne skupštine nije došao 
preko noći. Koliko si dugo aktivni 
član CroMSIC-a i kako si dobio 
priliku otići u Ekvador? Je li 
još netko iz Hrvatske išao?

Aktivni sam član CroMSIC-a od treće 
godine studija, dakle ovo je već četvrta 
godina. Počeo sam kao asistent lokalnom 
dužnosniku za medicinsku edukaciju, a 
sada sam na dužnosti potpredsjednika 
za vanjske poslove i NMO predsjednika. 

Ekvador je bio domaćin ovogodišnjeg sastanka Generalne skupštine IFMSA-e (krovna organi-
zacija nama poznatijeg CroMSIC-a). Na sastanak u zemlju ekvatora, kakaa, banana te inspira-
cije za Darwinovu teoriju evolucije išao je Matij Pervan, student 6. godine Medicine.  

Intervjuirao: Boris Milovac

Jedan je od mojih zadataka da održavam 
odnose s IFMSA-om, našom krovnom 
organizacijom, čiji je CroMSIC punoprav-
ni član još od osnivanja. Svake godine 
Generalna skupština sastaje se dva puta, 
u ožujku i kolovozu. Ovog puta destina-
cija je bila Ekvador, išlo nas je troje, dvoje 
kolega iz Zagreba i ja.

IFMSA ima više od 130 država 
članica. Imaš li podatak koliko 
je studenata uživo sudjelovalo 
i iz koliko zemalja?

Da budemo precizni, 136 država. Ovog 
puta sudjelovalo je nešto više od 300 
sudionika iz šezdesetak zemalja. Inače 
je ovaj broj veći, ali s obzirom na to da 
je u Ekvadoru vladalo izvanredno stanje 
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Prema međunarodno provedenoj anketi iz 2016. stanovnici 
Ekvadora proglašeni su najempatičnijima u svijetu.

zbog nemira za vrijeme održavanja sa-
stanka, mnogi su otkazali i sudjelovali 
na daljinu.

Koje su bile teme 
ovogodišnjeg sastanka?
Teme su bile razne, bili smo podijelje-
ni u osam različitih grupa i paralelno 
slušali radionice u jutarnjim satima, a 
popodne smo sudjelovali na plenar-
nim sjednicama gdje smo birali novo 
vodstvo IFMSA-e i glasali za stajališne 
dokumente. Razgovarali smo o ulozi 
studenata medicine u digitalizaciji 
zdravstva i iskorištavanju AI-ja u pro-
cesu studiranja, ali i prakticiranja me-
dicine. Govorili smo i kako unaprijediti 

razmjenske programe, poboljšati stu-
dentske projekte i razgovarali o prilika-
ma za financiranje istih.

Cijeli sastanak organiziraju 
studenti volonteri. Kakvim se 
pokazao Ekvador kao domaćin?
U Ekvadoru smo bili jako toplo primlje-
ni. Domaćini su obavili izvrstan posao i 
unatoč okolnostima, koje stvarno nisu 
bile jednostavne, organizirali su sastanak 
za pamćenje!

IFMSA potiče sve studente 
da preuzmu aktivnu ulogu 
kao ravnopravni dionici u 
svojem sustavu medicinskog 
obrazovanja. Jesi li doznao za 
neke studentske akcije koje bi 
htio vidjeti kod nas u Splitu?

Ono što me svaki put iznova oduševi jest 
vidjeti koliko su neki studenti involvirani 
u svoje studiranje, u smislu oblikovanja 
vlastitog obrazovanja. Od sudjelovanja 
u oblikovanju kurikula pa do kontinui-
ranog feedbacka (koji se uzima u obzir). 

Mislim da mi još uvijek nemamo dovolj-
no razvijenu tu svijest i da je jaz između 
profesora i studenta još uvijek prevelik. 
Važno je razumjeti da smo odgovorni za 
svoje studiranje, ne bojati se zauzeti za 
sebe i svoja prava i izboriti promjenu.

Koje si turističke atrakcije 
uspio posjetiti? Što je na tebe 
ostavilo najveći utisak?
Dosta smo vremena proveli u Quitu, koji 
je prekrasan grad okružen planinama i 
nalazi se na skoro 3000 m nadmorske vi-
sine. Nakon što smo se navikli na visinu, 
krenuli smo osvajati vrhove oko grada, 
neke pješke, a neke žičarom. Što se utisa-
ka tiče, osim što su svi ljudi bili jako dragi 
i otvoreni, najveći je utisak ipak ostavila 
hrana, i to ponajviše voće, koje je jeftino, 
dostupno svugdje i preukusno.



32 Glasnik Medicinskog fakulteta 

Adriatic Life

Ove godine mjesec travanj 
na našem fakultetu obilježili 
su mnogobrojni kongresi koji 
su naše studente i predavače 
obogatili za nova znanja i 
poznanstva, a među njima svoj 
je doprinos imao i prvi međuna-
rodni studentski kongres hitne 
medicine, Adriatic Life Support 
Weekend.

Uz podršku Medicinskog fakulteta, 
KBC-a Split, Sveučilišta u Splitu i 
Studentskog centra Split, organizatori 
Kongresa, udruge CroMSIC, ISA i 
studentska skupina za hitnu medicinu 
HitnoST dočekali su 150 sudionika koji 
su od 12. do 14. travnja gostovali u pro-
storijama naše B zgrade. 
Organizacijski odbor, koji broji pet-
naest članova, redom studenata našeg 

fakulteta, započeo je s pripremama za 
izvedbu projekta u listopadu 2023. godi-
ne. Zahvaljujući suradnji koju CroMSIC 
već drugu godinu održava s Udrugom 
studenata medicine Bosne i Hercegovine, 
BoHeMSA-om, imali su priliku kongres 
predstaviti u ožujku u Sarajevu tijekom 
kongresa Emergency Medicine Weekend. 
U organizaciju projekta bili su uključeni 
i studenti drugih sastavnica Sveučilišta 
u Splitu. Za scenu ceremonije otvaranja 
pobrinuli su se studenti arhitekture, u 
koordinaciji radionice venepunkcije su-
djelovali su studenti sestrinstva, studenti 
slikarstva Umjetničke akademije u Splitu 
izradili su platna za pozornicu, studenti-
ca solopjevanja obogatila je svečano otva-
ranje svojom izvedbom himne, a poziv za 
volontere na projektu bio je otvoren za 
sve studijske programe Sveučilišta.
Promidžba na društvenim mrežama i 
kvalitetno vođenje odnosa s javnošću i 

medijima rezultiralo je rekordnim bro-
jem prijavljenih – u manje od četrdeset i 
osam sati primljeno je dvjesto prijava za-
interesiranih za sudjelovanje na kongresu. 
Prijavnice su stigle iz svih krajeva svijeta, 
od Kanade do Ujedinjenih Arapskih 
Emirata. 
U konačnici, stigli su nam i gosti iz 
drugih krajeva Hr vatske, Bosne i 
Hercegovine, Slovenije, Srbije, Italije, 
Sjeverne Makedonije i Slovačke.
Pripremljeni program bio je obogaćen 
predavanjima, radionicama i natjeca-
njem u kliničkim vještinama koje se, 
kao kruna kongresa, održalo u nedjelju 
u Centru za kliničke vještine. Predavanja 
su obuhvaćala hitna medicinska stanja 
iz područja pedijatrije, ginekologije, 
psihijatrije, interne medicine, kirurgije, 
oftalmologije i neurologije, a stručnjaci 
navedenih grana medicine predstavili 
su kliničke slučajeve. Kirurško šivanje 

Adriatic Life  
Support Weekend
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i obrada rane, FAST ultrazvuk, ALS i 
venepunkcija samo su neke od radionica 
kojima su mogli prisustvovati sudionici, 
a koordinirali su ih i vodili specijalizanti 
KBC-a Split, liječnici hitne medicinske 
službe i medicinski tehničari. 
Kao posebno iznenađenje Kongresa, uz 
pomoć Grada Splita, Gradskog društva 
Crveni križ Split, Hitne medicinske 
službe Splitsko-dalmatinske županije, 
Civilne zaštite Grada Splita, HGSS-a, 
Policijske uprave Split i splitske Javne 
vatrogasne postrojbe, provedena je po-
kazna vježba simulacije požara na našem 
fakultetu. Navedene službe u suradnji 
s volonterima predstavile su koordina-
ciju svojih timova te njihove uloge u 
situacijama u kojima je potrebna hitna 
intervencija.

Najveće izazove, kao i u organizaciji sva-
kog projekta, predstavljali su pronalazak 
sponzorstva i donacija te koordinacija 
bogatog programa za velik broj sudionika. 
Zahvaljujući podršci mnogobrojnih podu-
zetnika iz lokalne zajednice, Medicinskog 
fakulteta i KBC-a Split, sponzorima koji 
su prepoznali studentsku inicijativu te 
velikom timu i volonterima koji su su-
djelovali u organizaciji, sve predstavljene 
prepreke bilo je lako zaobići.
Cilj kongresa bio je uključiti što veći broj 
studenata i s našeg fakulteta i s drugih 
sveučilišta u projekt koji je usmjeren k 
stjecanju praktičnih znanja i vještina koje 
će im biti od koristi u njihovu profesio-
nalnom životu te im omogućiti priliku 
za nova poznanstva iz različitih krajeva 
Hrvatske i regije.

S obzirom na uspješne ishode i zado-
voljstvo koje su sudionici pokazali, 
organizacijski tim veseli se pripremama 
za Adriatic Life Support Weekend 2025.

Ružica�Bočina�i�Boris�Milovac
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Iako Medicinski fakultet u Splitu nije nimalo lagan fakultet te zahtijeva dosta uloga vremena 
u upamćivanje te shvaćanje teorijskog znanja, ono što katkada nedostaje jest fokusirano i 
temeljito praktično, kliničko znanje i shvaćanje. Ono što je česta primjedba novodiplomiranih 
doktora medicine jest upravo osjećaj nedovoljne pripremljenosti u svakodnevnim aktivnostima 
liječnika. Rekao bih da problem uglavnom leži u  nedostatku kadra za provođenje praktične 
nastave „jedan na jedan“ koji je ipak najbolji način za stjecanje vještina, no to je širi problem 
hrvatskog zdravstvenog sustava. Upravo smo zbog toga intervjuirali Mihaelu Kotarac, čija HitnoST 
predavanjima, seminarima i radionicama priprema buduće doktorice i doktore na hitna stanja s 
kojima će se susresti u budućoj kliničkoj praksi.

1. Opiši nam što je to HitnoST? Sigurno si  
uložila dosta truda u organiziranje predavanja, 
seminara i radionica. Tko ti je sve pomogao?
HitnoST je neformalna skupina studenata entuzijasta 
hitne medicine koja ima za svoj cilj pomoći studentima 
da se što bolje pripreme za rad nakon fakulteta. Vodstvo 
naše neformalne skupine sve su redom fantastične žene 
koje daju sve od sebe da ovaj naš projekt uspije. Tu su 
uz mene Iva Krajnović i Jelena Dabro sa šeste godine i 
Anisia Banović, Anamarija Krajačić i Nives Lesandrić s 
druge godine.

2. Odakle ideja za HitnoST? Znam da si prošle godine 
sudjelovala u tečaju hitnih stanja u Sarajevu. Jesu li 
te takva iskustva potaknula na osnivanje HitnoST-i?
Ideja se svima nama vrti već neko vrijeme po glavi, ali 
zapravo sam na poticaj doktora Ivana Brdara odlučila 
okupiti cure i upustiti se u ovu priču. S obzirom na to 
da smo od samog početka imale njegovu podršku, kao 
specijalista hitne medicine, naravno da nam je to uvelike 
olakšalo početak, a i planiranje aktivnosti. Prošlogodišnji 
tečaj u Sarajevu svakako je bio jedna od stvari koja nas je 
pokrenula na razmišljanje.

HitnoST
Mihaela�Kotarac,�intervjuirao�Jakov�Krka
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3. Koji je cilj i svrha projekta HitnoST?
Cilj i svrha prvenstveno je biti prisutni na korist studentima. 
Na neki način to je i prilika da studenti koji su diplomirali na 
MEFST-u daju dio sebe i svoje znanje prenesu mlađim kole-
gama. Iskreno smatram da je to možda i najljepši dio ovoga 
što je HitnoST dosad postala. Mislim da smo time pokazali 
da bez kolegijalnosti i timskog rada ne možemo daleko. 

4. Održalo se uvodno predavanje gdje se studente 
upoznalo s mogućnostima nakon fakulteta, 
predavanje i radionica šivanja te predavanje o 
liječničkoj torbi. Možeš li komentirati dosadašnje 
aktivnosti te nam reći koji je plan za buduće?

Iskreno, uvodno predavanje, odnosno okrugli stol bio je 
temelj za planiranje radionica i predavanja. Nismo očeki-
vali da će to tako dobro proći i da će studenti biti toliko 
zainteresirani. Ono što me je razveselilo jest posjećenost 
svih radionica dosad, s obzirom na to da smo svi pretrpani 
obvezama, a svejedno studenti pronađu vrijeme za ovakve 

stvari. To samo pokazuje da prepo-
znaju vrijednost ovog što radimo. 
Iskoristila bih priliku zahvaliti i 
divnim doktorima koji su dosada 
sudjelovali u radu HitnoST-i, a to 
su doktorica Dina Mrčela, doktori 
Marin Petričević, Marko Lovrić, 
Ivan Čović, Ante Rokov i Donald 
Okmažić. Budući je plan uključiti i 
određene specijaliste koji će s nama 
proći praktične radionice i dati nam 
neke savjete iz svoje prakse i užeg 
područja djelovanja. 

5. Kakav je interes studenata, 
napose onih sa šeste godine?
Što se interesa tiče, ugodno smo iznenađene, pogotovo 
studentima završne godine. Mislim da je ovo prvi put da 
vidim neke kolege kako aktivno sudjeluju i predlažu teme 
koje bismo sljedeće mogli obraditi. To me baš veseli, a 
vjerujem da i moje kolegice dijele to mišljenje. 

6. Čim se nešto organizira, nailazi se i na 
poteškoće, zastoje. Možeš li nam reći koju 
situaciju ili pokoji savjet kako se nositi s tim?
Naravno da postoje poteškoće, ali s obzirom na to da radimo 
kao tim i da imamo podršku ostalih udruga i Studentskog 
zbora, mislim da nema toga s čim se ne možemo izboriti. 
Treba se fokusirati na dobre stvari i pronaći načine kako 
iskoristiti svaku priliku koja se pruži. 

7. Naposljetku, ove godine završavaš 
sa studijem Medicine. Koji su ti završni 
dojmovi, komu prepuštaš HitnoST?
HitnoST ostaje u vrijednim i sposobnim rukama mladih 
kolegica i ne sumnjam da će one nastaviti u ovom pozi-
tivnom tonu u kojem smo djelovale dosad. Što se mene 
tiče, one znaju da uvijek mogu računati na mene, moje 
iskustvo i podršku. HitnoST je projekt na koji sam iznimno 
ponosna i jedva čekam svjedočiti svim krasnim stvarima 
koje dolaze u budućnosti. A što se kraja tiče, diploma se 
bliži, ali to ne znači da se rastajem baš sa svakim aspektom 
MEFST-a. Iskreno se veselim novim izazovima i nadam 
se primijeniti sve što sam naučila na Fakultetu, a posebno 
HitnoST u praksi.

HitnoST
Mihaela�Kotarac,�intervjuirao�Jakov�Krka
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Autori:�Ružica�Bočina,�Jakov�Krka

Zašto uopće osnivati sekcije? 
Raznim predavanjima, seminarima i radionicama povećava 
se znanje, razumijevanje te vještine studenata medicine. 
Potiče se aktivnost i odgovornost studenata medicine, što 
stvara dobre navike za buduće doktorice i doktore. Ono što 
se ponekad zanemaruje, a vrlo je bitno jest da se promiče 
osjećaj pripadnosti zajednici. Također, kroz sekcije može 
se prepoznati, usmjeriti i pomoći studentima koji pokažu 
interes i zalaganje za pojedino područje medicine.

A sada malo perspektive.
Djelovanje je studentskih sekcija tradicija zagrebačke medi-
cine već dugi niz godina. Danas na svojem fakultetu broje 
njih trideset i pet. Prošle akademske godine Studentski zbor 
Medicinskog fakulteta u Rijeci objavio je novi Pravilnik o 
osnivanju i radu sekcija, a studenti s MEFOS-a također su 
intenzivnije ušli u proces osnivanja sekcija. Novim smo pra-
vilnikom koji je sastavio Studentski zbor našeg Fakulteta 
krenuli ukorak s drugima, na isti način kao što smo se 
probudili i pokrenuli u vezi s organizacijom studentskih 
kongresa, na što stvarno možemo biti ponosni. 

Kakva je procedura? 
Za mnoge je sekcije riječ o prvoj godini djelovanja. Sama 
inicijativa, okupljanje članova i stvaranje strukture sekcije 
čine dobar početak. Ono na što moramo paziti jest da samo 
osnivanje sekcije ne znači da će ona biti aktivna. Studentski 
zbor uložio je napor u izradu Pravilnika koji za cilj ima re-
gulaciju osnivanja i djelovanja sekcija. Nakon slanja prijave 
za osnivanje sekcije i njezina izlaganja pred Studentskim 

zborom, prijedlog se, ako ga prihvati Studentski zbor, pred-
stavlja na Fakultetskom vijeću. Nakon toga osnivači sekcije 
dužni su obavijestiti koordinatora za studentske sekcije o 
osnivačkoj sjednici sekcije na kojoj se biraju članovi Vijeća. 
Poslije odobrenja formira se vodstvo sekcije te slijede prijave 
članova. Prema Pravilniku o radu sekcija, osnivač sekcije ne 
mora nužno biti i njezin predsjednik te se početkom svake 
akademske godine trebaju održati izbori za predsjednika 
sekcije. Postoji nekoliko izazova s kojima su se studenti 
susretali prilikom pokretanja sekcije koji su demotivirali 
studente zainteresirane za pokretanje, zbog čega neke sek-
cije ipak nisu pokrenute, a pojedini su studenti odlučili 
djelovati kao neformalne skupine studenata kako bi izbjegli 
papirologiju i proces izrade statuta sekcije. Studentska se za-
jednica aktivirala, no treba pitati je li za pokretanje sekcije, 
umjesto dokumenata koje je trenutno potrebno priložiti, 
trebao postojati obrazac koji bi pojedinac ispunio i predao 
te, uz pripremljenu prezentaciju, predstavio članovima 
Studentskog zbora svoj plan i program rada. Treba uzeti u 
obzir da na našem Fakultetu postoje i studenti Medicine 
na engleskom te da bi postojanje obrasca i njima olakšalo 
proces prijave. 

Koja su sredstva sekcija? 
Financiranja sekcija primarno je sredstvima Fakulteta 
izdvojenim za djelovanje studentskih sekcija, udruga i 
organizacija. Usporedbe radi, tako je na primjer student-
ska sekcija za ortopediju i traumatologiju Medicinskog 
fakulteta u Zagrebu 2018./2019. imala na raspolaganju 
8000 kn.

STUDENTSKE  
SEKCIJE
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Intervju�s�Ružicom�Bočinom,� 
predsjednicom�studentske�sekcije�za�psihijatriju�–�MentaliST
Intervjuirao:�Jakov�Krka

STUDENTSKA SEKCIJA ZA  
PSIHIJATRIJU – MENTALIST

Predstavi nam novu studentsku 
sekciju MentaliST. Odakle 
tvoj interes za psihijatriju?
Studentska sekcija za psihijatriju 
MentaliST jedna je od novoosnovanih 
na našem Fakultetu. Riječ je o skupini 
studenata koji su pokazali poseban in-
teres za psihijatriju kao područje kojim 
bi se htjeli baviti u svoje slobodno vri-
jeme. Bilo da je riječ o studentima koji 
imaju želju u budućnosti svoju karijeru 
usmjeriti prema tom području, bilo 
da su u pitanju pojedinci koji bi htjeli 
doznati nešto više o radu i liječenju 
psihijatrijskih bolesnika, ciljevi sekcije 
ponajviše promoviraju destigmatizaci-
ju psihijatrijskih poremećaja, odnosno 
nastoje što ranije približiti pristup i rad 
s osobama s mentalnim poteškoćama 
budućim liječnicima. Neovisno o tome 
jesu li u pitanju budući psihijatri ili li-
ječnici nekih drugih grana medicine, svi 
u zdravstvu možemo se susresti s paci-
jentima koji u povijesti bolesti navode i 
one duševne. Nadamo se da će se u radu 
sekcije pokazati koliko prava persona-
lizirana medicina, kakva se ponajviše 
ističe u psihijatriji i ne obuhvaća samo 
prilagodbu lijekova kliničkoj slici poje-
dinca, ima važnost u liječenju i pružanju 
pomoći pacijentu. Upravo je to razlog 
zašto i sama preferiram psihijatriju u 
odnosu na druga područja. Osim što 

mi se svidio način pristupanja bolesni-
ku, simpatije prema psihijatriji osjećam 
zbog toga što uključuje rad s ranjivim i 
marginaliziranim skupinama. 

Sada malo tehničkih pitanja. 
Tko je predsjednik/predsjednica 
sekcije? Kako je zamišljen ustroj 
sekcije? Koliko članova imate?

Vijeće sekcije koje ima sedam članova 
ove me je godine odabralo za pred-
sjednicu. Sekcija, osim predsjednika, 
ima i potpredsjednika, Duju Denonu, 
i tajnicu, Miju Kovačević Žižić. Ostali 
su članovi Vijeća sekcije Lada Sente, 
Ivan Gudelj, Ante Ledić i Stefan Golić. 
Budući da je ovo tek početak priče, 
htjeli smo obuhvatiti studente svih go-
dina studija Medicine te imati jednog 
predstavnika Medicine na engleskom. 
Zasada brojimo sedamdeset članova koji 
su se prijavili online obrascem te smo 
iznimno ponosni na pokazan interes. 
Sekcija za članove može imati isklju-
čivo studente Medicine, ali s obzirom 
na komunikaciju koju smo ostvarili sa 
studentima Psihologije na Filozofskom 
fakultetu, nadamo se njihovu uključe-
nju u aktivnosti sekcije.

Kao studentska sekcija za 
psihijatriju usmjereni ste 
na upoznavanje studenata s 

područjem psihijatrije, stjecanje 
i usavršavanje vještina potrebnih 
za pristup psihijatrijskim 
bolesnicima. Možeš li nas 
upoznati s planom i programom 
te psihijatrima koji su odlučili 
volonterski održavati radionice?

Mentor je sekcije profesor Trpimir 
Glavina, predstojnik Klinike za psihija-
triju KBC-a Split. Nakon što mu je izlo-
žen plan pokretanja sekcije, bio je ugod-
no iznenađen i oduševljen inicijativom 
studenata da se baš posvete psihijatriji te 
nam je pružio podršku. Osim mentora, 
u programu sekcije sudjelovat će i drugi 
specijalisti psihijatrije, ali veliku pomoć 
imamo od specijalizanata koji su poka-
zali interes za sudjelovanje, posebice 
dr. Dora Vukorepa. U planu su nam 
radionice na kojima će se studenti bolje 
upoznati s različitim subspecijalističkim 
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područjima psihijatrije, od biološke do 
forenzičke, ali i radionice kojima će se 
pobliže dočarati različiti oblici psiho-
terapije. Predavanja bismo usmjerili 
na različite psihičke poremećaje, rad s 
adolescentima, ali i načine na koje vje-
štine stečene poznavanjem psihijatrije 
možemo primijeniti u drugim područ-
jima, na primjer, u pristupu onkološkim 
bolesnicima ili kroničnim bolesnicima. 
Također, htjeli bismo volontiranjem na 
odjelu psihijatriju približiti svim zainte-
resiranim članovima te bi sekcija u tom 
procesu imala ulogu medijatora između 
Klinike i studenata.

Studentska sekcija za psihijatriju 
MEFZG-a održala je predavanje o 
tome kako izgleda specijalizacija 
iz psihijatrije. Planiraš li održati 
predavanje o sličnoj temi za 
studente koje zanima ovo polje?

Smatram da je predavanje takve prirode 
nužno za svaku sekciju. Osim što bi se 
studentima trebao prikazati život jed-
nog specijalizanta psihijatrije, izazovi 
i prednosti s kojima se susreću tijekom 
specijalizacije, potrebno je predstaviti 
i različite ustanove pri kojima djeluju 
psihijatri jer su obveze i rad bolničkih 
psihijatara i onih koji rade pri Domu 
zdravlja ili Nastavnom zavodu za javno 
zdravstvo ipak drukčije te se susreću s 
drukčijim pacijentima.

Ono hvalevrijedno što sam 
primijetio u opisu sekcije jest 
i pružanje podrške svima 
koji se suočavaju s izazovima 
mentalnog zdravlja. Kako 
misliš provesti tu ideju?

Na našem Fakultetu djeluje Psihološko 
savjetovalište kroz koje je, od njegova 
osnutka prije dvije godine, prošlo 

pedesetak studenata našeg Fakulteta. 
Postojanje je takvih savjetovališta 
nužno, ne samo na Fakultetu već u 
okviru svake obrazovne ustanove. 
Savjetovalište funkcionira na principu 
strogog povjerenja između studenata i 
djelatnika, a prema specifičnim potre-
bama studenata  sesije s odgovarajućom 
podrškom dogovaraju se e-poštom. 
Htjeli bismo kroz više predavanja 
skrenuti pozornost na postojanje sa-
vjetovališta, ali i pokazati koliko su 
mentalni izazovi i psihičke barijere česte 
u studentskoj populaciji i da ne postoji 
nikakav razlog za osudu. Često nismo 
ni svjesni postojanja ljudi u našoj bliskoj 
sredini koji prolaze ili su nekad prolazili 
kroz slične prepreke, a njihova podrška, 
razumijevanje, iskustvo i savjeti  mogli 
bi nam biti od pomoći, olakšati nam 
naše bitke i dati nadu zajedništvom.

Kako je zamišljeno financiranje 
sekcije? Ima li mjesta za 
napredak u tom smislu?
Na Fakultetu postoje određena sred-
stva koja se stavljaju na raspolaganje 
studentskim udrugama, organizacija-
ma i sekcijama. Osim toga, s obzirom 
na to da ne bismo htjeli računati samo 
na Fakultet, napisan je projekt nami-
jenjen radu sekcije koji je financiran 
preko javnog poziva za natječajna 
sredstva studentskih projekata, koji 
je raspisao Studentski centar Split 
početkom listopada 2023. godine. 
Kao i u svemu, uvijek ima prostora za 
napredak, nadamo se uspješnom ovo-
godišnjem provođenju te uspješnijoj 
prijavi projekta dogodine. Osim toga, 
planiramo pronaći sponzore za projek-
tne aktivnosti.
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Studentska sekcija iz 
dermatologije – Dermatology 
section at MEFST
Interview�with�Rialda�Zvrko,�president�of�Dermatology�section�at�MEFST.
Interviewer:�Jakov�Krka

Please, introduce us to the student 
dermatology section, how did 
you come up with the idea of 
establishing the section and how 
did you achieve it administratively?

The dermatology section was an idea that 
came to me after I spent time in clinical 
practices during the derma course with 
Dubravka Vuković, now one of our men-
tors. I think that’s how these ideas start, 
when you meet the right people to work 
with.
I have always wanted to create a space whe-
re students could feel like they were a part 
of something bigger here at our university, 
where they could feel important in a space. 
Pre-clinical years are very demanding, and 
there is a massive emphasis on grades and 
competition. But once you leave pre-c-
linics, you realize there is so much more 
that is important. Like teamwork, com-
munication with patients and physicians 
alike, problem-solving skills, networking, 
negotiation skills, adaptability, leadership 
skills, and emotional intelligence... anyone 
can memorize a book but you have to beco-
me multifaceted to become a good doctor. 
These are things I wanted to find a way to 
incorporate into the dermatology section. 
And who better to learn from than those 
already established above you? This is why 
it is so important to pick the right mentors.

How can I learn from our mentors 
(Djordje, Dubravka) and colleagues abo-
ve me to teach our members to evolve as 
multifaceted doctors? The goal for derma 
is a long-term goal with a lot of work ahead 
of us. We have a lot of new things that we 
are working on to create opportunities for 
our students at the university. I want to 
motivate our members to feel confident 
in whatever specialty they choose. Even 
if they don’t end up in dermatology, the 
goal of this section, first and foremost, is to 
make students feel confident and like they 
are good enough for this job. A lot of our 
students are young; they should feel like 
they are not alone. Pre-clinics are almost 
isolating, with all of the deep studying 
mandated. But, Post-clinics is more about 
working with others, not just yourself. 
The derma section is a way to bring all 
years together. Our goal as a section is to 
create a positive judgment-free zone where 
anyone can join, while also bridging the 

gap between students and a community 
of opportunities around us.

What is the structure of the section? 
When will the elections be held 
and how to join the section?
The structure of our proposed section 
adheres to the fundamental guidelines set 
forth by the
Student Council, with a central core 
comprising three essential members: the 
Secretary, Vice President, and President. 
To initiate a proposal to the Student 
Council, which is open to all interested 
students at the university, it is imperative 
to assemble a dedicated trio of active core 
members. Additionally, we seek guidance 
and mentorship from esteemed professors 
and professionals in relevant fields.
The operational framework of our section 
revolves around robust communication 
channels, facilitating seamless interaction 
among our members, mentors (Dubravka 
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Vuković and Djordje Tadić), and core 
leadership. Our core trio, comprised of 
Hannah Vasquez (secretary),
Victoria (Vice President) and myself 
(Rialda Zvrko, President) convenes at least 
once a month via video-chat to strategize 
upcoming events and introduce innovati-
ve concepts. Collective decision-making 
underscores our ethos, wherein every voice 
holds significance.
Central to our operations is the dynamic 
discourse within the core chat. I think 
we communicate almost every day in our 
core chat. Here, ideas are pitched, and 
challenges are addressed, fostering an envi-
ronment of collaboration and problem-so-
lving. Simultaneously, our mentors’ chat 
serves as a conduit for updating them on 
essential tasks and coordinating efforts for 
forthcoming engagements.
Crucially, we prioritize engagement with 
our members, viewing their involvement as 
pivotal to our mission. Our club endeavors 
to bridge the gap between students and 
opportunities, and our expansion efforts 
are driven by our capacity to inclusively 
involve our members, with a particular 
emphasis on empowering our female and 
male constituents equally.
In our pursuit of expansion, we extend 
invitations to our members, encouraging 
them to leverage their creative talents and 
actively participate in our initiatives. Our 
ethos revolves around nurturing talent 
and fostering growth, regardless of prior 
experience. We seek individuals with 
resilience and a proactive mindset, as pro-
blem-solving aptitude is paramount to our 
team dynamic.
We operate as a cohesive unit, where colle-
ctive effort propels us towards our obje-
ctives. Our commitment lies in elevating 
every member, ensuring that each voice 
is heard and valued. Together, we strive 

to effect positive change and maximize 
opportunities for all.

How did you manage to get so 
many students interested in 
your lectures and workshops?
I think the reason we have been able to 
motivate so many students is because we 
know exactly the type of message we are 
trying to convey to students. We have a 
clearly defined business purpose: to create 
a positive, no-judgement environment 
that cultivates self-growth in the medi-
cal education. It is very psychological in 
a way. The space itself, if it is built on the 
right groundwork, will attract the right 
people. People may come and go but the 
right people will stay. We are not fixated 
on having so many people but, only the 
right ones who share the same vision as us. 
Once we established our members group, 
we then ask members what they want to 
learn about? What are their interests? 
And then, we collaborate with mentors 
and colleagues outside of the university to 
find those people to educate our students. 
It’s about building connections within our 
community. We want their voices to be he-
ard and we have the platform to deliver it.

How did such a heartfelt collaboration 
with Djordj come about??
I actually met Djordje outside of uni 
through mutual friends and instantly 
felt connected. How could you not? It’s 
Djordje. Amidst our interactions, I reali-
zed the importance of surrounding oneself 
with individuals who share a vision for 
your growth. Among them, compassionate 
and diligent professionals like doctors who 
comprehend the significance of assisting 
students stand out. Djordje epitomizes this 
understanding remarkably. He grasps the 
value of nurturing individuals to realize 

their potential. During my initial three 
years at university, I struggled to find 
my niche. It wasn’t until encountering 
individuals like Djordje that I felt a sense 
of belonging. Surrounding yourself with 
those who aim to draw out your finest 
qualities and advocate for your voice is cru-
cial. Authenticity and inspiration are key 
traits to seek in such individuals. Djordje 
possesses a natural talent for empowering 
others, instilling within them the belief 
that they can accomplish anything they 
set their minds to.

For someone looking to start 
a section in the future can you 
share how you get so much 
sponsors and donations (through 
dermatological formulations) 
during your workshops?

Establishing a successful section requires 
careful planning, dedication, and effective 
execution. It all begins with assembling 
the right core team, individuals who sha-
re your passion and commitment to the 
cause. Mentors play a crucial role in this 
journey, as they must be as dedicated as 
you are to providing guidance and support. 
You cannot walk into this without having 
made some sort of connections. Choosing 
well-established and culturally savvy profe-
ssionals in their field is crucial. Once you’ve 
established your first sponsorship, it beco-
mes easier to pitch to other companies. 
Since now you can show them that you can 
meet their demands and objectives.
Having a clear goal is paramount. Ask yo-
urself: What do you want to bring to the 
table, and what is missing at the university? 
This is the only way to know if there is 
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space for what you want to build at your 
university... if there is a potential for it to 
actually happen. Understanding the com-
mitment involved is also essential; it often 
means working late nights and weekends 
to realize your vision. Passion is non-nego-
tiable, but discipline is equally important, 
especially on days when motivation wanes.
Creating a structure and setting up regu-
lar meetings help maintain momentum 
and accountability with your secretary, 
vice president, mentors, club members, 
companies, clinics outside of your city, 
conferences, etc.,. Establishing communi-
cation channels, such as a club WhatsApp 
chat, facilitates coordination among mem-
bers before public announcements. This 
also makes our members feel like they 
are exclusively apart of something before 
anyone else is.
Developing a business plan is crucial. 
Define your goals and strategize how to 
achieve them before launching the secti-
on. Consider sponsorship opportunities 
early on, but understand that securing 
sponsorships can be challenging and de-
pends on the specialty. Start by creating a 
list of potential partners and envisioning 
how collaboration could benefit both 
parties.
When reaching out to potential spon-
sors, come prepared with data and a 
compelling pitch. Highlight your secti-
on’s reach and growth trajectory, emp-
hasizing how sponsorship aligns with 
their objectives and how you can provide 
value. Research each potential sponsor 
to identify gaps or opportunities where 
your section can make a meaningful 
contribution. Also, look to see if other 
universities in the area are working with 
those organizations. This can mean that 
they may also be open to hearing what 
you have to pitch as well.

Some things that sponsors generally look 
for are:
1.  Put together a thoughtful proposal. 

Do your research! Figure out what that 
company or organization is looking for. 
Focus on their needs, and what you 
both have in common. This means you 
will not end up working with everyone. 
That’s a good thing because you want to 
attract the right people to put together 
the right message…whatever that means 
for your section.

2. .  Ask yourself what you would want 
if you were the sponsor. Put yourse-
lf in their shoes. Research company. 
Understand their ethos, their values, 
who they have worked with and this is 
how you’ll understand who they want 
to work with.

3.  Effective communication. They want 
to make sure that their generosity is 
seen in action. Make sure you are mee-
ting their communicative needs.

4.  Data so they can see why they should 
invest in you.

Establishing a successful section requi-
res a combination of passion, discipline, 
strategic planning, and effective commu-
nication. By assembling the right team, 
setting clear goals, and actively pursuing 
sponsorship opportunities, you can lay 
a strong foundation for your section’s 
growth and impact.

The concept of psychodermatology 
and the influence of the psyche 
on the development of diseases is 
becoming more and more popular. 
Is there a possibility of cooperation 
with the psychiatry section?

Given the interdisciplinary nature of psy-
chodermatology, collaboration with the 
psychiatry section presents a promising 
opportunity for dual exploration and 

advancement. By tapping into the exper-
tise of psychiatrists, we can delve deeper 
into the psychological aspects underlying 
dermatological disorders and develop 
more holistic treatment approaches. This 
collaboration could encompass joint pro-
jects, shared educational initiatives, and 
interdisciplinary clinical care pathways.
Furthermore, fostering collaboration 
across sections not only enriches our un-
derstanding of dermatology but also pro-
motes a sense of community and inclusivi-
ty within our academic and professional 
circles. As advocates for innovation and 
holistic patient care, we are enthusiastic 
about the prospect of collaborating with 
all sections, including psychiatry, to un-
lock new insights and elevate the standard 
of dermatological practice.
As someone with a passion for creativity 
and innovation, I am particularly excited 
about the opportunity to explore new 
avenues in dermatology through collabo-
rative efforts. I believe that by embracing 
interdisciplinary collaboration, we can 
push the boundaries of traditional der-
matological practice and pave the way for 
transformative advancements in patient 
care and research.
In conclusion, we are open to collaborati-
on with all sections, including psychiatry, 
as we recognize the immense potential for 
synergy and innovation that arises from 
interdisciplinary partnerships. Together, 
we can chart new territories in psycho-
dermatology and cultivate a thriving 
community dedicated to advancing the 
field for the betterment of patient outco-
mes and professional growth. Connecting 
with our community is what closes the 
gap between students and opportunities. 
It enables us to develop a bridge towar-
ds new ideas and future experiences in 
medicine.
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Studentska sekcija  
za anatomiju
Intervju�s�Mirkom�Armandom,�predsjednikom�Studentske�sekcije�za�anatomiju
Intervjuirao:�Jakov�Krka

Studentska sekcija Academia
Intervju�s�Vladimirom�Ercegovićem,�predsjednikom�studentske�sekcije�Academia.� Intervjuirao:�Jakov�Krka

Predstavi nam Studentsku sekciju za anatomiju. 
Otkud tolika ljubav prema anatomiji?
Studentska sekcija za anatomiju osnovana je tijekom ove 
akademske godine. Rad i djelovanje sekcije usmjereni su na 
nekoliko područja - volontersko, istraživačko i izdavačko, o 
čemu mogu reći malo više u nastavku. Glavni motiv, odnosno 
ljubav kako ti kažeš, mislim da se rodila u tome što je anatomija 
zaista temeljno područje medicine koje ne samo da fascinira 
zbog smislenosti i logičnosti koja se krije u pozadini svega već 
svakako svojom opsežnošću predstavlja i izazov kojem je teško 
odoljeti.
Kakav je ustroj sekcije? Tko su sve 
entuzijasti? Kada će se održati izbori?
Ove sam godine izabran na poziciju predsjednika. Glavni su 
entuzijasti Andrea Dodig, Marija Franić, Nada Rakić i ja.

Kakav je plan i program rada Sekcije? Znam 
da si pomagao brucošima u pripremi gradiva 
za sutrašnju nastavu Anatomije. Planira 
li se nastavak takvih aktivnosti?

Tako je. To je volonterski aspekt koji sam spominjao. Tijekom 
sljedeće godine vjerojatno ćemo pokušati s nekim drugim bo-
ljim oblikom ili se pak izravnije usmjeriti na ostale oblike rada.
Kada ćemo dobiti stranicu Sekcije 
na društvenim mrežama?
Ne vidim potrebu stranice Sekcije na društvenim mrežama.
Znanje anatomije može se primijeniti u svim područjima 
medicine. Postoji li ideja suradnje s drugim sekcijama?
Sekcije su novoosnovane ove godine tako da još nije prošlo 
dovoljno vremena za opsežniju kolaboraciju. Naravno da sam 
otvoren za suradnju sa svim drugim sekcijama.

Predstavi nam studentsku 
sekciju Academia. Donedavno 
si vodio MEFST Book Club, 
hoće li Academia služiti 
kao njegov nasljednik?

Studentska sekcija Academia studentska 
je sekcija osnovana ove godine i zamišlje-
na je kao svojevrsni nasljednik MEFST 
Book Cluba, koji je bio pokrenut kao pro-
jekt tijekom razdoblja korone kad je bio 
kroničan manjak studentskih zbivanja.
Nakon više od tri i pol godine vođenja 
MEFST Book Cluba htio sam ostaviti 

prostor za sljedeće generacije kako bi one 
možda nastavile i dalje u sličnom smje-
ru. Academia bi mogla imati širi spektar 
djelovanja koji bi omogućio kreativnu 
slobodu sljedećem vodstvu da rade pre-
ma vlastitim željama. Djelatno područje 
sekcije bilo bi organiziranje rasprava o 
umjetničkim i znanstvenim djelima iz 
različitih područja umjetnosti i znanosti, 
od književnosti i filma do najaktualnijih 
znanstvenih otkrića. Namijenjena je oni-
ma koji vole poškakljati svoje moždane 
vijuge. Sastanci su otprilike na mjesečnoj 

razini i izgledaju tako da se program na-
javi unaprijed, a zatim se tradicionalno 
nađemo u caffe baru Exhibeo te uživamo 
u produktivnim raspravama (barem ih 
mi volimo nazivati „produktivnim”). 

Kakav je ustroj sekcije? Koliko 
članova brojite? Kada će se održati 
izbori za funkcije unutar sekcije?
Ustroj je isti kao i u svim sekcijama, 
sukladno Pravilniku o studentskim 
sekcijama. Izbori za vodstvo održavaju 
se početkom svake akademske godine. 
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Članova imamo negdje više od 80, ali ra-
čunamo i na naše takoreći alumni članove 
koji su diplomirali, ali i dalje rado dolaze 
na naše sastanke. Mogu nam se pridružiti 
svi, studenti, bivši studenti i profesori. Na 
sastancima smo nerijetko imali pridošli-
ce s drugih fakulteta koje bi doveli naši 
članovi da sudjeluju na sastancima, ali 
je primarna ideja bila napraviti ovo za 
studente Medicinskog fakulteta u Splitu.

Ono što Splitu kronično nedostaje 
jesu studenti medicine koji se 
bave umjetničkim radionicama za 
rad sa starijima u npr. domovima 
za starije i nemoćne ili za rad s 
djecom s posebnim potrebama. 
Nešto kao HipokART u Zagrebu. 
Planira li se ići u tom smjeru s 
ovom studentskom sekcijom?

Svako vodstvo sekcije ima svoje ideje. 
Academia je više zamišljena u obliku 
knjiškog kluba koji bi uključivao rasprave 
o knjigama, kratkim pričama, filmovi-
ma, znanstvenim člancima…
Mislim da u Splitu nedostaje više vo-
lje i motivacije za rad u studentskoj 
populaciji općenito, ali vidim da se u 
posljednje vrijeme nalaze novi pojedinci 
s dobrim idejama kojima treba možda 
malo pomoći i usmjerenja kako bi ih i 
ostvarili. Umjetničke radionice mogu 

biti dio rada ove sekcije, ali u ovom tre-
nutku nisu prioritet. Drago mi je što su 
kolege u Zagrebu pokrenuli nešto slično, 
HipokART datira iz ožujka 2021., a 
MEFST Book Club pokrenut je krajem 
2020. godine s užim ciljem. Opet treba 
voditi računa o količini ljudi koji su spre-
mni nositi projekte na svojim ramenima. 
HipokART ima više „podsekcija” gdje 
više studenata vodi svoje manje projekte. 
Mi se nismo uspjeli organizirati na taj 
način. Oduvijek su društva bila nošena 
na ramenima nekoliko entuzijastičnih 
pojedinaca. U ovom slučaju to bi se mo-
glo primijeniti i na umjetničke radionice 
gdje takoreći čekamo novog entuzijasta.

Kakva su financijska 
sredstva sekcije? 
Studentske sekcije nisu isto što i student-
ske udruge pa su limitirane prilikom pri-
bavljanja financijskih sredstava. Moramo 
se koristiti fakultetskim računom za bilo 
kakve transakcije, a prilikom prijave na 
projekte prisiljeni smo biti pod katego-
rijom studenata ili građana pojedinaca. 
Dosad su jedina financijska potraži-
vanja bila na natječajima za projekte 
Studentskog zbora Sveučilišta koji sam 
napisao prije koju godinu. Otkad sam 
postao dio Predsjedništva Studentskog 
zbora Sveučilišta u Splitu, zbog sukoba 
interesa više ne pišem projekte. Vjerujem 
da članovima ne treba više od dobre volje 
i ugodnog društva.

Za nekog tko želi osnovati sekciju 
u budućnosti možeš li podijeliti što 
je sve potrebno (s administrativne 
strane) za osnivanje jedne sekcije ?

Prvo što je potrebno jest ideja. Zatim pro-
vjera da ne postoji već slična sekcija na na-
šem Fakultetu. Nakon toga slijedi pisanje 
zahtjeva za osnivanje studentske sekcije s 

kratkim planom i programom koji se šalje 
Studentskom zboru. Studentski zbor treba 
odobriti pokretanje postupka glasanjem 
na sjednici Studentskog zbora, a zatim ta 
odluka mora biti potvrđena i na sjednici 
Fakultetskog vijeća. Poslije toga slijedi sa-
zivanje Osnivačke skupštine sekcije na ko-
joj se određuju pozicije te se Studentskom 
zboru dostavlja zapisnik te sjednice. 
Cijeli je postupak reguliran postojećim 
Pravilnikom o studentskim sekcijama 
koji smo izglasali ove akademske godine. 
Možda zvuči komplicirano, ali s obzirom 
na to da se u ovoj akademskoj godini 
osnovao najveći broj studentskih sekcija 
u povijesti Medicinskog fakulteta u Splitu, 
a velik broj administracije nosi Studentski 
zbor, ovim je postupkom samo reguliran 
odnos studentskih sekcija za koje dosad 
nismo imali regulaciju te je zapravo po-
stupak olakšan u odnosu na prošle godine. 
Dakako, za svaku promjenu potrebno je 
određeno vrijeme prilagodbe, a vjerujem 
da se Pravilnik pokazuje kao pozitivna 
stvar te s razlogom sličan pravilnik imaju 
i naši kolege u Zagrebu i Osijeku. Na razi-
ni Studentskog zbora uvedena je i pozicija 
koordinatora studentskih sekcija kako bi 
se omogućio transparentan rad i aktivnost 
studentskih sekcija kako one ne bi bile tu 
samo kao slova na papiru.

Imaš li kakvu poruku za kraj?
Pozivam sve zainteresirane da se pri-
ključe i dođu na naše sastanke. Ako 
volite razgovarati o znanosti, filozofiji 
ili umjetnosti uz kvalitetnu pozadinu 
za poticaj ugodnog razgovora i više ste 
nego dobrodošli te se javite na sljedeću 
e-poštu: vladimir.ercegovic@mefst.hr

„Čovjek koji ne zna čitati 
 nema prednost nad onim  

koji ne čita.”



46 Glasnik Medicinskog fakulteta 

Studentske sekcije

Studentska sekcija za 
kirurgiju MEFST-a
Predstavi nam Studentsku sekciju za kirurgiju 
MEFST-a. Kako si došao na ideju za sekciju? 
Primijetio sam da drugi medicinski fakulteti u Hrvatskoj 
imaju studentske sekcije pa sam imao želju osnovati kompe-
tentnu sekciju na našem Fakultetu koja će redovito održavati 
seminare i radionice šivanja.

Kako je zamišljen ustroj Sekcije? Koliko 
članova imate? Planirate li održavati 
izbore za funkcije unutar sekcije?
U našoj sekciji imamo pet članova. Jednu tajnicu, dva člana 
suosnivatelja Sekcije, jednog potpredsjednika i predsjednika. 
Već smo odlučili funkcije unutar Sekcije i plan je da svatko 
od nas drži seminare o svojoj grani kirurgije. Primjerice, ja 
ću predavati o neurokirurgiji, a potpredsjednik Anders o 
dječjoj kirurgiji, Nika Perko i Franka Jurman o plastičnoj i 
maksilofacijalnoj kirurgiji.

Koji je plan i program rada Sekcije? Osim što 
održavaju standardne radionice šivanja i primarne 
obrade rane, na Medicinskom fakultetu u Mostaru 
rade i prikaze kirurških kliničkih slučajeva preko 
društvenih mreža. Postoje li slične zamisli u Splitu?

Plan je rada Sekcije da ćemo jedanput mjesečno održavati 
radionicu za šivanje i svaki će član održati jedno predavanje 
jednom mjesečno. Primijetili smo da se većina sekcija koristi 
svinjskim nožicama za svoje radionice, no mi želimo ići korak 
dalje i koristiti se svinjskim srcima i telećim mozgom kako 
bismo dodatno zaintrigirali studente. Takve „revolucionarne” 
radionice s drugim životinjskim organima često se održavaju 
u inozemstvu.

Kakvo je financiranje Sekcije?
Trenutno nemamo financiranje Sekcije jer nismo kre-
nuli s predavanjima. Moram još razgovarati s članovima 
Studentskog zbora u vezi s financiranjem.

Intervju�s�Nikom�Morovićem,� 
predsjednikom�Sekcije

Intervjuirao:�Jakov�Krka
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Studentske sekcije

Studentska sekcija za 
kardiologiju – Kardio  
sekcija MEFST
Intervju�s�Nives�Lesandrić,�predsjednicom�studentske�sekcije�za�kardiologiju�-��Kardio�sekcija�MEFST

Intervjuirao:�Jakov�Krka

Predstavi nam studentsku 
sekciju za kardiologiju. Odakle 
tvoj interes za kardiologiju?
Naša Kardio sekcija MEFST osno-
vana je s ciljem okupljanja studenata 
Medicine koji dijele strast prema kar-
diologiji. Interes za kardiologiju dolazi 
od moje prijateljice, Barbare Rubinić, 
dr. med., koja je završila Medicinu pa-
ralelno s Kemijom na PMF-u u Zagrebu 
2021. godine i trenutno je na specijali-
zaciji kardiologije u Njemačkoj. Barbara 
mi je već na prvoj godini približila 
EKG, naučila me FROHI, poklonila mi 
Dubina i zaintrigirala me pa sam odlu-
čila da zajedno s kolegama s Fakulteta 
osnujem sekciju, a s obzirom na to da 
nas ima s nižih i viših godina, planira-
mo odvajati radionice prema razini edu-
kacije i broju odslušanih predmeta (npr. 
basic EKG i advanced EKG radionice). 
Mentori su sekcije prof. dr. sc. Damir 
Fabijanić, dr. med. i prof. dr. sc. Darko 
Duplančić, dr. med.

Koji je ustroj sekcije? Koliko 
članova sekcija trenutno 
ima? Hoće li se održati izbori 
za mjesta u sekciji?

Sekcija se sastoji od predsjednika, 
potpredsjednika, tajnice, šest članova 

Vijeća i članova koji aktivno sudje-
luju na predavanjima, radionicama i 
ostalim aktivnostima. Trenutno naša 
tek osnovana sekcija ima 28 aktivnih 
članova, ali otvoreni smo za nove čla-
nove koji dijele našu strast. Poveznica 
za učlanjenje nalazi se u opisu našeg 
Instagram profila.

Koji je plan i program rada 
sekcije? Imate li uzore u drugim 
studentskim sekcijama u 
Hrvatskoj čije bi djelovanje moglo 
biti slično vašem? U Zagrebu 
su npr. održali osnove echa za 
studente 3., 4., 5. i 6. godine.

Plan i program rada sekcije uključuje 
organizaciju predavanja, radionica i 
druge edukativne događaje (poput 
mjerenja tlaka) vezane za kardiologiju i 
kardiovaskularno zdravlje namijenjene 
našim studentima, ali neke su aktivno-
sti namijenjene i javnosti. U budućnosti 
bismo željeli organizirati i utrku po 
Splitu kojom bismo promovirali zdravi 
način života i podigli svijest o kardio-
vaskularnim bolestima. Zanimljive 
su nam i određene populacije ljudi, 
na primjer IT-jevci koji žive većinom 
sjedilačkim načinom života, poput za-
poslenika Ericssona koji su pristali na 

suradnju s nama pa smo za njih odradili 
akcije mjerenja tlaka. Kardiovaskularne 
su bolesti, pored tumora i psihičkih 
bolesti najčešće u suvremenom svijetu 
i najviše ljudi obolijeva od njih. 

Stoga je važno kontinuirano raditi na 
podizanju svijesti o kardiovaskularnim 
bolestima i promicati preventivne mjere 
koje mogu pomoći u smanjenju njihove 
incidencije i ozbiljnosti.

Nadahnuti smo studentskim sekcijama 
diljem Hrvatske koje su tijekom godina 
ostvarile znatan napredak, pogotovo 
sekcijom u Zagrebu na čelu koje je dvije 
godine bila i Barbara.

Na našem Fakultetu nije bilo toliko 
sekcija, dosta njih osnovalo se tek ove 
godine i uistinu sam sretna zbog toga 
jer smatram da je studentski angažman 
pored redovne nastave i polaganja ispita 
jako važan.  

Kakvo je financiranje sekcije?
Financiranje sekcije uglavnom se 
ostvaruje preko Studentskog zbora, 
sponzorstava, donacija i sudjelova-
njem na natječajima za studentske 
projekte.
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ST-CongreSS

Od 8. do 10. svibnja 2024. godine 
na Sveučilištu u Splitu održan je 
interdisciplinarni studentski kongres 
znanosti i sporta ST-CongreSS, koji 
je okupio gotovo 400 sudionika iz 
Hrvatske i osam zemalja SEA-EU. 
Kongres je otvorio rektor Sveučilišta 
u Splitu prof. Dragan Ljutić.

Prvi dan završio je studentskim prezenta-
cijama o temi plave ekonomije. Drugi dan, 
posvećen zdravom životu, održan je na 
Medicinskom fakultetu i Bačvicama, uz 
predavanja Emily Wiley (Fulbright stipen-
distica), Ivane Kolčić (Medicinski fakul-
tet), Tonija Modrića (Kineziološki fakultet) 

te sesiju „Healthy Sleep for a Healthy Life”. 
Popodnevni dio uključivao je studentske 
prezentacije i poster walk.
Treći dan obilježen je SEA-EU sportskim i 
humanitarnim događajem na sportskim tere-
nima ispred Spinit inkubatora, s više od 100 
studenata s partnerskih sveučilišta. Domaćin, 
Sveučilište u Splitu, osvojio je ekipnu pobjedu. 
ST-CongreSS uspješno je organiziran uz 
zajedničke napore tima SEA-EU, Odjela 
za međunarodnu suradnju, UniSporta, 
Medicinskog, Kineziološkog i Ekonomskog 
fakulteta pod koordinacijom prorektora prof. 
Zorana Đogaša.

Odjel za odnose s javnošću@UNIST

Održan interdisciplinarni 
međunarodni ST-CongreSS – spoj 
znanosti i aktivnog načina života
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ELACTA konferencija 
u Belgiji
Od 16. do 18. svibnja 2024. godine u gra-
du Liegeu u Belgiji održana je ELACTA 
konferencija pod sloganom „Dojenje: 
Snaga povezanosti“. Ovaj prestižni 
događaj okupio je vodeće stručnjake i 
istraživače iz cijelog svijeta s ciljem dijel-
jenja najnovijih dostignuća i spoznaja u 
području medicine dojenja.
Medicinski fakultet u Splitu predstav-
ljale su izv. prof. dr. sc. Irena Zakarija-
Grković i prošlogodišnja diplomantica 
Sara Franić, dr. med. Njihovo sudjelo-
vanje doprinijelo je bogatom programu 
konferencije prezentacijom rezultata 
njihova istraživanja o namjerama, sta-
vovima i znanjima studenata medicine 
o dojenju.
Poster pod nazivom „Namjere i stavovi 
studenata medicine prema dojenju u 
javnosti“ pružio je vizualni i sveobuh-
vatan pregled istraživanja, privlačeći 
znatnu pozornost sudionika konferen-
cije. Osim toga, Sara Franić održala 
je kratku usmenu prezentaciju o temi 
„Namjere i stavovi studenata medicine 

o dojenju nakon godinu dana“. Ostali 
sudionici pokazali su veliko zanimanje 
za rezultate istraživanja, a mnogi su 
izrazili zahvalnost za pružene uvide i 
potencijalne ideje za njihova buduća 
istraživanja. Osim u sklopu konferen-
cijskih izlaganja, rezultati istraživanja 
prikazani su u dvama znanstvenim 
radovima prijavljenim u međunarodne 
časopise Journal of Human Lactation i 
Breastfeeding Medicine koji su trenutno 
u postupku recenzije.
Konstruktivne povratne informacije 
i entuzijastične rasprave istaknule su 
važnost ovog istraživanja u oblikovanju 
daljnje edukacije budućih liječnika o 
dojenju. Konferencija nije samo pružila 
izvrsnu platformu za predstavljanje 
istraživanja već je omogućila i vrijed-
nu razmjenu ideja, iskustava i praksi. 
Profesorica Irena Zakarija-Grković i Sara 
Franić vratile su se iz Liegea obogaćene 
novim znanjima i iskustvima, motivira-
ne da nastave s istraživanjima u ovom 
važnom području. 

Sara�Franić



50 Glasnik Medicinskog fakulteta 

GRADE skupina

Projektni tim MEFST-a na  
sastancima Radne skupine GRADE 
Članovi projektnog tima projekta „Provjera točnosti infor-
macija o zdravlju“ s Medicinskog fakulteta u Splitu sudjelo-
vali su na radnim sastancima GRADE skupine održanim na 
Florida International University u svibnju ove godine. 

GRADE skupina (Grading of Recommendations, Assessment, 
Development and Evaluations) predstavlja vodeći autoritet 
u procjeni kvalitete dokaza, izradi kliničkih smjernica i for-
muliranju preporuka u medicinskoj praksi. Sudjelovanje na 
njihovim sastancima omogućilo je našim članovima tima ne 
samo uvid u najnovije trendove i istraživanja u znanstvenoj 
metodologiji u području medicine već i aktivno sudjelovanje 
u procesu donošenja preporuka koje imaju širok utjecaj na 

praksu medicinske skrbi diljem svijeta. Tijekom boravka 
u Miamiju naši su predstavnici aktivno i ravnopravno su-
djelovali u raspravama o metodologiji procjene dokaza te 
su podijelili svoja iskustva i spoznaje iz prakse s ostalim 
članovima skupine. Osim toga, imali su priliku uspostaviti 
nova stručna poznanstva i potencijalne suradničke odnose 
koji će pridonijeti daljnjem razvoju istraživačkih projekata 
na Medicinskom fakultetu u Splitu. Ovaj poslovni put nije 
samo obogatio profesionalnu karijeru naših članova tima već 
je i osnažio ugled naše institucije kao relevantnog sudionika 
u međunarodnoj znanstvenoj zajednici. 

Miro�Vuković

 » Tim�Mefst�-�Nensi,�Tina,�Ana,�Miro�i�Danira
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Radionica

Radionica „Medicina pred izazovima infodemije: u 
potrazi za točnim informacijama“ održana je u utorak 
27. veljače 2024. godine na Medicinskom fakultetu 
u sklopu projekta „Provjera točnosti informacija o 
zdravlju” koji fakultet provodi zajedno s partnerima 
Kliničkim bolničkim centrom Split, Mediteranskim  
institutom za istraživanje života i Hrvatskom 
udrugom sveučilišnih žena. Ova je radionica održana 
upravo za studente prijediplomskog samostalnog 
studija Komunikacija i mediji (voditeljica prof. dr. sc. 
Viktorija Car) kao budućih širitelja informacija.

Ova je edukacija dio aktivnosti u okviru projekta „Provjera točnosti 
informacija o zdravlju“, vrijednosti  198.824,95 €, koji financira 
Europska unija - „NextGenerationEU”, u sklopu mjere „Uspostava 
provjere medijskih činjenica i sustava javne objave podataka“ (re-
ferentni broj: NPOO C1.1.1. R6-I2), čiji su nositelji Ministarstvo 
kulture i medija i Agencija za elektroničke medije.
Voditeljica je projekta doc. dr. sc. Tina Poklepović Peričić 
(MEFST), a nositelj je Sveučilište u Splitu, Medicinski fakultet s 
partnerima Kliničkim bolničkim centrom Split, Mediteranskim  
institutom za istraživanje života i Hrvatskom udrugom sveučilišnih 
žena. Projekt ima za cilj unapređenje postojećih procedura i meto-
dologije provjere točnosti informacija; uspostavu nove platforme 
na kojoj će se objavljivati provjerene informacije s područja zdravlja 
i medicine, a također i edukaciju medijskih djelatnika i studenata.
Doc. Poklepović Perićić u sklopu edukacije održala je predavanje 
„Kako donijeti informirane odluke o zdravlju?“, dr. sc. Danira 
Matijaca iz Središnje medicinske knjižnice pri MEFST-u predava-
nje „Informacijski poremećaji u virtualnoj sferi: trendovi i suzbija-
nje“, Miro Vuković iz Centra za medicinu temeljenu na dokazima 
pri MEFST-u govorio je o temi „Gdje tražimo znanje?“, a Luka 
Ursić iz Centra za medicinu temeljenu na dokazima pri MEFST-u 
„Kriza ponovljivosti u znanosti – što znači kada se istraživanja ne 
mogu ponoviti?“.
Pandemija virusa COVID-19 dovela je do širenja mnogobrojnih 
dezinformacija (što obuhvaća dezinformacije, misinformacije i 
lažne vijesti), zbog čega je Svjetska zdravstvena organizacija 2020. 
godine, uz pandemiju, proglasila i infodemiju.

Istraživanje „Infodemics and health misinformation — a syste-
matic review of reviews“ pokazalo je da se za vrijeme infodemije 
količina zdravstvenih dezinformacija na promatranim društve-
nim mrežama (Twitter, Facebook, YouTube, Instagram) kretala 
između 0,2 % i 28,8 %, što upućuje na postojanje problema do-
stupnosti neprovjerenih informacija u javnom prostoru. Sve su 
prisutnije reklame i objave koje promoviraju različite proizvode s 
izraženim ljekovitim djelovanjem i pristupačnom cijenom, a koji 
potiču imunost ili doprinose bržem mršavljenju. Međutim, većina 
takvih proizvoda nije klinički testirana, nisu registrirani kao lije-
kovi i medicinski proizvodi zbog čega se ne bi smjeli reklamirati s 
medicinskim implikacijama. Česte su dezinfomacije o antibioti-
cima zbog čega ih mnogi neracionalno i pogrešno upotrebljavaju 
ili se samoliječe bez prethodne konzultacije s liječnikom. 
Navedeno je bio jedan od razloga pokretanja Centra za medi-
cinu utemeljenu na dokazima (Centar) 2018. godine u sklopu 
MEFST-a, koji djeluje i kao provjeravatelj točnosti informacija 
o zdravlju. U radu Centra sudjeluju znanstvenici i nastavnici s 
Katedre istraživanja u biomedicini i zdravstvu, Katedre za me-
dicinsku humanistiku i Hrvatskog Cochranea, uz kontinuiranu 
suradnju s Odjelom za znanstveni rad KBC-a Split i MEFST-
ovim Uredom za znanost. U rad Centra 
aktivno su uključeni i studenti kako bi 
stekli znanja i vještine u medicini ute-
meljenoj na dokazima te se bolje premili 
za profesionalni rad nakon završetka 
obrazovanja.

Franka�Babić,�UNIST

ODRŽANA�RADIONICA� 
„Medicina pred izazovima infodemije:  
u potrazi za točnim informacijama“ 

O PROJEKTU
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Tehnike modeliranja

Asistenti na Katedri za istraživanja u 
biomedicini i zdravstvu, Miro Vuković 
i Nensi Bralić, imali su priliku sudjelo-
vati na zanimljivoj radionici „Modelling 
Approaches to HTA: practical hands-on 
workshop“ na Privatnom sveučilištu za 
zdravstvene znanosti i zdravstvenu teh-
nologiju (UMIT Tirol) u Austriji. Ova 
je edukacija održana od 3. do 5. travnja 
2024. godine, a program radionice bio je 
iznimno sveobuhvatan, pružajući detaljan 
uvid u različite aspekte modeliranja u do-
meni procjene zdravstvenih tehnologija.
Predavači su bili istaknuti stručnjaci, uk-
ljučujući docenticu Beate Jahn s Privatnog 

sveučilišta za zdravstvene znanosti i 
zdravstvenu tehnologiju u Tirolu, profe-
sora emeritusa Rona Goereea s McMaster 
sveučilišta u Kanadi te profesoricu Mirjam 
Kretzschmar iz Kliničkog bolničkog cen-
tra u Utrechtu u Nizozemskoj. Njihovo 
bogato iskustvo i stručnost pružili su 
sudionicima nove perspektive i dublje 
razumijevanje primjena modeliranja u 
zdravstvu.
Tijekom trodnevne radionice sudionici su 
bili u prilici istražiti različite teme kao što 
su osnove analize postupka donošenja od-
luka, Markovljevi modeli, modeli preživ-
ljenja, mikrosimulacije i modeli simulacije 

diskretnih događaja. Praktičnim primje-
rima i upotrebom različitih softverskih 
alata kao što su TreeAge, Arena i Excel 
sudionici su stekli vještine u kreiranju i 
analizi različitih modela.
Posebno vrijedno bilo je sudjelovanje na 
simpoziju „Meet the Expert“, gdje su ima-
li priliku čuti iskustva i naučene lekcije 
stručnjaka u modeliranju koji su radili s 
donositeljima odluka. Ova je radionica 
bila iznimna prilika za profesionalni 
razvoj i usavršavanje u području mode-
liranja u domeni procjene zdravstvene 
tehnologije.

Nensi�Bralić

Tehnike modeliranja za HTA, 
praktična radionica u Austriji
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EDMO

Europski opservatorij za digitalne 
medije (European Digital Media 
Observatory) održao je svoju godišnju 
konferenciju 13. i 14. svibnja 2024. godi-
ne u Bruxellesu, okupljajući stručnjake, 
akademike, novinare i političare kako 
bi raspravljali o aktualnim izazovima i 
strategijama u borbi protiv dezinforma-
cija. Ova dvodnevna manifestacija bila 
je središnje mjesto za razmjenu ideja i 
predstavljanja najnovijih istraživanja u 
ovom sve važnijem području. Na njoj 
su sudjelovali i članovi tima projekta 
EU-a „Provjera točnosti informacija o 
zdravlju“ kojemu je nositelj Medicinski 
fakultet u Splitu, asistenti iz Centra za 
medicinu utemeljenu na dokazima pri 
našem fakultetu Nensi Bralić, dr. med. 
i Miro Vuković, dr. med. te voditeljica 
Središnje medicinske knjižnice u Splitu 
dr. sc. Danira Matijaca.
Konferencija je započela uvodnim govo-
rom direktorice EDMO-a, Anne-Marie 
Jourdain, koja je istaknula  kako u doba 
digitalne transformacije dezinformacije ne 

samo da narušavaju povjerenje u medije već 
i potkopavaju same temelje demokratskih 
društava. Među istaknutim govornicima 
bili su predstavnici vodećih tehnoloških 
kompanija poput Googlea i Facebooka, 
koji su predstavili nove alate i inicijative za 
identifikaciju i uklanjanje lažnih vijesti na 
svojim platformama. Također, sudjelovali 
su i istraživači iz renomiranih europskih 
sveučilišta, prezentirajući najnovije studije 
i statističke podatke o utjecaju dezinfor-
macija na javno mnijenje.
Jedna od ključnih tema bila je i uloga 
umjetne inteligencije u otkrivanju i 
suzbijanju dezinformacija. Posebno se 
raspravljalo o etičkim pitanjima vezanim 
za uporabu  AI-tehnologija, kao i o učin-
kovitosti primjene umjetne inteligencije u 
razotkrivanju dezinformacija. „Umjetna 
inteligencija može biti moćan alat, ali 
moramo biti oprezni kako bismo izbjegli 
potencijalne zloupotrebe i osigurali tran-
sparentnost u njezinoj primjeni“, istaknuo 
je profesor Mark Thompson sa Sveučilišta 
u Oxfordu. 

Također, sudionici ovogodišnje konfe-
rencije posebnu su pozornost posvetili 
medijskom i informacijskom opismenja-
vanju. Razmatrane su različite strategije 
za jačanje kritičkog razmišljanja među 
građanima, posebno mladima, kako bi se 
lakše prepoznale i suzbile lažne informaci-
je. Poučavanje o samoj naravi informacija, 
širenju točnih i netočnih tvrdnji te općeni-
to o načinu komuniciranja u suvremenim 
digitalnim okružjima trebalo bi naći mje-
sta u nacionalnim kurikulima, jer kako je 
kazala Maria Rossi iz Talijanskog centra za 
medijsku pismenost,  edukacija je ključna 
– informirano društvo najbolja je obrana 
protiv dezinformacija..
EDMO godišnja konferencija u Bruxellesu 
pokazala je važnost međunarodne surad-
nje u borbi protiv dezinformacija i posta-
vila temelje za buduće inicijative koje će 
doprinijeti sigurnijem i informiranijem 
digitalnom okružju. Kako je zaključila 
Anne-Marie Jourdain, „Samo zajedničkim 
naporima možemo osigurati da istina pre-
vlada u digitalnom svijetu.”

Danira�Matijaca

 » �Članovi�MEFST-ova�projektnog�tima:� 
Miro�Vuković,�dr.�med.,�Nensi�Bralić,�dr.�med.� 
i�dr.�sc.�Danira�Matijaca

 » �Hrvatski�predstavnici:�prof.�dr.�sc.�Igor�Kanižaj(Fakultet�političkih�znanosti),dr.�sc.�Danira�Matijaca�
(MEFST),�prof.�dr.�sc.�Mato�Brautović�(Sveučilište�u�Dubrovniku),�doc.�dr.�sc.�Iva�Nenadić�(Fakultet�
političkih�znanosti),�Ivana�Ružić�Urlić,�mag.iur�(Udruga�Znanost,�MEFST),�Ana�Jeličić,�mag.�ing.�
aedif�(Udruga�Znanost,�MEFST),�Nensi�Bralić,�dr.�med.�(MEFST)�i�Miro�Vuković,�dr.�med.�(MEFST)

EDMO�godišnja�konferencija�u�Bruxellesu:� 

Borba za istinu u digitalnom svijetu
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Vizualne deformacije

Netočne su informacije na internetu postale ozbiljan 
globalni problem, a kada se odnose na teme iz 
područja biomedicine i zdravstva, mogu biti vrlo 
štetne za ljudsko zdravlje. Osim netočnih informacija 
koje se priopćuju tekstom, postoje i one čiji je medij 
prijenosa slika ili video. Takve se netočne informacije 
nazivaju vizualne mizinformacije ili vizualne 
dezinformacije. Ako je riječ o netočnim informacijama 
čiji pošiljatelj ima jasnu namjeru obmanuti 
javnost, tada govorimo o dezinformacijama, a u 
slučaju da autor poruke vjeruje kako je informacija 
točna, tada govorimo o mizinformacijama. 

VIZUALNE 
DEZINFORMACIJE: 
KAD GLEDANJE 
NIJE VJEROVANJE

Utvrđivanje točnosti ili netočnosti neke poruke o zdravlju, 
tekstualne ili vizualne, zahtjevan je zadatak jer pozivanje na 
znanost u svrhu provjere točnosti pretpostavlja poznavanje re-
zultata i metodologije znanstvenih istraživanja. Ako znamo da 
se rezultati istraživanja prikazuju pomoću statističkih testova 
utemeljenih na vjerojatnosti, posve je jasno koliko je teško 
premostiti jaz između percepcije znanstvenika i percepcije 
javnosti o tome što je točno, a što netočno. Naime, razumi-
jevanje koncepata istine i laži razlikuje se od pojedinca do 
pojedinca unutar neke skupine, a pogotovo se razlikuje među 
skupinama koje nemaju istu razinu poznavanja određenog 
sadržaja. Prijevod znanstvenog na „obični“ jezik i komuni-
kacija znanstvenih informacija prema općoj javnosti jedan 
je od većih izazova naše civilizacije u kojoj se svakodnevno 
objavljuje na tisuće znanstvenih članaka, i to samo iz područja 
biomedicine. 

dr.�sc.�Danira�Matijaca

voditeljica�Središnje�medicinske�knjižnice

Ured�za�provjeru�točnosti�informacija�o�zdravlju�pri�Centru�za�medicinu�
utemeljenu�na�dokazima�na�Medicinskom�fakultetu�u�Splitu
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Vizualne deformacije

Ako se usredotočimo na dezinformacije kojima je cilj uvjeriti 
primatelja poruke da je netočno zapravo točno, moć vizualnog 
komuniciranja „dolazi na svoje“. Naime, kako su istraživanja 
pokazala, u procesu uvjeravanja primjena fotografija i slika 
koje se odnose na područje medicine pojačavaju učinak (1). 
Komunikacija videozapisima pritom je još učinkovitija. Tipične 
vizualne dezinformacije prikazuju se grafičkim prikazima i 
kartama s netočnim ili izostavljenim podatcima, izdavajanjem 
i premještanjem originalnog vizuala u pogrešan kontekst, izmje-
nom originalnih prikaza i slično. No, pojava dezinformiranja i 
manipuliranja informacijama nije rezervirana samo za društve-
ne mreže i opću javnost – zapažamo je i u znanstvenoj zajednici. 
Naime, 2016. godine pro-
vedeno je istraživanje (2) 
na uzorku od otprilke 20 
tisuća znanstvenih članaka 
iz područja biomedicine 
te je utvrđeno da je čak 
2,7 % članaka sadržavalo 
vizualne dezinformacije. 
Zanimljivo je da su autori 
istraživanja svoja zapažanja 
prijavili urednicima časo-
pisa te nakon pet godina 
ustanovili da je za manje 
od pola prijavljenih člana-
ka napravljena korekcija ili 
da su ti članci povučeni. 
Ukupno, do 2021. godine, 
ti su autori prijavili više od 
4 000 članaka urednicima, 
ali korekcija ili povlačenje 
učinjeni su za tek nešto 
manje od 15 % prijava. 
Dobra je vijest da pomoću AI-tehnologije urednici dobivaju 
nove alate za otkrivanje netočnih vizualnih informacija, a loša 
da upravo AI-tehnologija može vrlo uspješno generirati takve 
sadržaje. Primjerice, kako bi se postigao marketinški učinak, u 
videoreklamama ili na reklamnim posterima za neki proizvod 

pojavljuje se liječnik kojeg je generirala AI-tehnologija. Nadalje, 
uvjerljiva umjetna fotografija liječnika omogućava kreiranje laž-
nih profila, a time i širenje netočnih informacija predstavljenih 
kao mišljenja eksperata.

U skladu s razvojem informacijskih sustava i uzimajući u obzir 
pojavu infodemije, knjižnična se djelatnost u akademskoj za-
jednici našla pred novim izazovima zbog kojih širi opseg svojih 
aktivnosti. Jedna od novina u medicinskim knjižnicama jest i 
provođenje edukacija o prepoznavanju netočnih informacija koje 
se odnose na zdravlje. Tako je u travnju 2023.godine  knjižnični 
sustav Health Sciences Library System sa Sveučilišta Pittsburgh u 

SAD-u osmislio radionicu 
When Seeing Isn’t Believing: 
Identifying Visual Health 
Misinformation („ Kad 
gledanje nije vjerovanje: 
Prepoznavanje vizualnih 
mizinformacija“) tijekom 
kojeg su polaznici analizirali 
složene primjere vizualnih 
netočnih informacija, učili o 
tipičnim načinima primjene 
vizualnih sadržaja za obma-
njivanje znanstvene ili opće 
javnosti, o utjecaju netočnih 
vizualnih informacija na 
istraživanja u biomedicini 
te o tome što se treba i može 
učiniti kad se otkriju netoč-
ni sadržaji (3).
Izazov suočavanja sa šire-
njem netočnih informa-
cija tim je veći što metoda 

edukacije o načinima razotkrivanja onog što je netočno može 
dovesti do negativne pojave pretjeranog skepticizma, tako da se 
naposljetku ne vjeruje ni onome što je točno. Naime, koliko god 
može biti opasno povjerovati u ono što nije točno, toliko može 
biti opasno i ne povjerovati u ono što je točno (4). 

Literatura:
1.  Hameleers M, Powell TE, Van Der Meer TGLA, Bos L. A Picture Paints a Thousand Lies? The Effects and Mechanisms of Multimodal Disinformation and Rebuttals 

Disseminated via Social Media. Political Communication. 2020 Mar 3;37(2):281–301. 

2.  Bik EM, Casadevall A, Fang FC. The Prevalence of Inappropriate Image Duplication in Biomedical Research Publications. Sibley LD, editor. mBio. 2016 Jul 6;7(3):e00809-16.

4.  Cowles K, Miller R, Suppok R. When Seeing Isn’t Believing: Navigating Visual Health Misinformation through Library Instruction. Medical Reference Services Quarterly. 
2024 Jan 2;43(1):44–58.

3.  Guay B, Berinsky AJ, Pennycook G, Rand D. How to think about whether misinformation interventions work. Nat Hum Behav. 2023 Aug 10;7(8):1231–3.
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COCHRANE KUTAK

Izvješće s drugog međunarodnog tečaja za 
zdravstvene djelatnike „Važnost sustavnih 
pregleda u svakodnevnih kliničkoj praksi”

U organizaciji Cochrane Bosna i Hercegovina Medicinskog fakulteta Sveučilišta u Mostaru i 
Sveučilišne kliničke bolnice Mostar te Cochrane Hrvatska u petak 19. travnja 2024. godine u 
amfiteatru Medicinskog fakulteta Sveučilišta u Mostaru održao se drugi međunarodni tečaj za 
zdravstvene djelatnike „Važnost sustavnih pregleda u svakodnevnoj kliničkoj praksi“. 

S ograničenim brojem sudionika, ukupno 
15, tečaj je bodovala Liječnička i Ljekarska 
komore HNŽ/HNK. Pokrovitelji su te-
čaja bili: Cochrane Hrvatska, Medicinski 
fakultet u Splitu, Ministarstvo zdrav-
stva, rada i socijalne skrbi HNŽ/HNK, 
Medicinski fakultet Sveučilište u Mostaru, 
Fakultet zdravstvenih studija Sveučilišta 
u Mostaru, Liječnička/Ljekarska komora 
HNŽ/HNK i Sveučilišna klinička bolnica 
Mostar. 
Događaj je okupio sve zainteresirane za 
navedenu tematiku, liječnike različitih 
specijalnosti i specijalizacija (infektologi-
ja, mikrobiologija, farmakologija, interna 
medicina), medicinske sestre različitih 
smjerova te knjižničare.
Predavači su bili članovi Cochrane 
Hrvatska i Cochrane Bosna i Hercegovina. 
Iz Cochrane Hrvatska sudjelovali su izv. 
prof. dr. sc. Irena Zakarija-Grković, doc. 
dr. sc. Tina Poklepović Peričić, dr. sc. 
Mirjana Huić, dr. med., dr. sc. Andrija 
Babić, dr. med. i Nensi Bralić, dr. med. 
dent. Iz Cochrane Bosna i Hercegovina 
sudjelovali su doc. dr. sc. Filipa Markotić, 
izv. prof. dr. sc. Svjetlana Grgić i doc. dr. 
sc. Josip Šimić. 
Na samom početku Nensi Bralić, dr. dent. 
med. upoznala je sudionike s hijerarhijom 
dokaza u medicini i važnosti razlikovanja 
ustroja istraživanja iz kojeg dokazi potječu. 

Zatim su doc. dr. sc. Filipa Markotić i 
prof. dr. sc. Svjetlana Grgić iz Cochrane 
Bosna i Hercegovina govorile o važnosti 
sustavnih pregleda i njihovu razumijevanju 
u svakodnevnoj kliničkoj praksi. Doc. dr. 
sc. Tina Poklepović Peričić naglasila 
je važnost dobro postavljenog kliničkog 
pitanja jer bez njega nema kvalitetnog su-
stavnog pregleda. Nakon toga doc. dr. sc. 
Josip Šimić sudionicima je demonstrirao 
praktičan rad pretraživanja znanstvenih 
dokaza, što se pokazalo izrazito korisnim. 
Kritičku procjenu kvalitete znanstvenih 
dokaza i njihovu težinu predstavio nam je 
dr. sc. Andrija Babić, a procjenu zdrav-
stvenih tehnologija na zanimljiv nam je 
način predstavila dr. sc. Mirjana Huić, 
koja se priključila online iz Zagreba.
Na kraju je izv. prof. dr. sc. Irena 

Zakarija-Grković globalno predstavila 
rad Cochrane, alate koje Cochrane nudi 
za lakšu uporabu sustavnih pregleda te 
istaknula dosadašnje aktivnosti i planove 
rada Cochrane Hrvatska. 
Sudionici su bili iznimno zadovoljni or-
ganiziranim tečajem nakon kojeg je usli-
jedio upis novih budućih aktivnih članova 
Cochrane Bosna i Hercegovina. 
A total of 49 attendees from all over 
Croatia and Bosnia and Herzegovina 
participated, including medical students 
from the University of Rijeka, clinicians 
from the University Hospital in Rijeka 
(dermatologists, gastroenterologists, en-
docrinologists), librarians, nurses, public 
health specialists and biochemists. 
The next Croatian Cochrane Symposium 
will be held in Split in 2024. 

Razgovarala:�Marija�Franka�Žuljević,�dr.�med.,�članica�Hrvatskog�Cochranea
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15TH CROATIAN COCHRANE SYMPOSIUM 
HELD IN RIJEKA
From 8-9 December, Cochrane Croatia held its 15th Annual Symposium. 

This year, we decided to break with 
tradition, and move the symposium 
from the University of Split School of 
Medicine to the University of Rijeka. 
This was done for several reasons:
1.  To spread the word of Cochrane to 

other regions in Croatia
2.  To attract and involve colleagues 

from other institutions
3.  To provide our followers with the 

opportunity to see other parts of 
Croatia

4.  To acknowledge the role and con-
tribution of Cochrane authors from 
Rijeka

An organising committee consisting of 
colleagues from Split and Rijeka was 
formed (Evgenia Arh, Ante Bošnjak, 
Tin Nadarević, Goran Hauser, Goran 
Poropat, Livia Puljak, Ana Utrobičić, 
Luka Vranić, Irena Zakarija-Grković) 
and together, over several months, pre-
pared a two-day program. 
On day one, Ana Utrobičić , the 
Director of the University of Split 
Library, and a longstanding member 
of Cochrane Croatia, held a full-day 
workshop for information specialists 
on searching the literature. Although 
intended for librarians, a range of pro-
fessionals participated in the workshop, 
demonstrating an interest and need for 
training in this field. 
Day two of the symposium began 
with a warm welcome from the Dean 
of the University of Rijeka Faculty of 
Medicine, Prof. Goran Hauser, and 
from the Director of Cochrane Croatia, 

Assoc. Prof. Irena Zakarija-Grković. 
We were privileged to have two inter-
national speakers: Catherine Spencer, 
Cochrane CEO, and Prof. Agostino 
Colli, Deputy Director of the Clinical 
Trials Unit in Copenhagen. Catherine 
presented Cochrane’s new Strategy 
(2024-2027) and discussed how geo-
graphic groups can support training, 
knowledge translation and advocacy. 
Agostino described the ‘architecture 

of diagnostic studies’. Other topics 
presented included ‘How to read a 
Cochrane systematic review’ by Prof. 
Livia Puljak, ‘Open, responsible and 
reproducible research’ by Prof. Ana 
Marušić, ‘Cochrane reviews as a PhD’ 
by Dr Tin Nadarević, ‘Random error 
and sample size estimation’ by Assoc. 
Prof. Goran Poropat, and ‘Adverse 
events in Cochrane systematic reviews’ 
by Dr Luka Vranić. 
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Anatomski jezični kutak

Svi ćemo se složiti da se bogatstvo jezika može dobro procijeniti brojem izvornih riječi i izraza koji 
se koriste u svakodnevnom priopćavanju i razgovoru, uključujući i profesionalno komuniciranje. 
Svi smo svjesni da se jezici mijenjaju, danas vjerojatno puno brže nego ikada prije. To pripisujemo 
utjecaju medija i društvenih mreža koje su, sviđalo nam se to ili ne, postale komunikacijski 
standard 21. stoljeća. 

Opasnost koja iz ovih promjena i „internacionalizacije“ jezika 
dolazi jest potpuno izumiranje cijelih (tzv. malih jezika) ili, u 
blažim i sporijim slučajevima, napuštanje i zaboravljanje nekih 
izvornih riječi koje su doprinosile bogatstvu jezika. Napuštene 
riječi i izrazi zamjenjuju se istoznačnicama koje su nerijetko 
latinskog ili engleskog korijena tako da izvorni 
izrazi padnu u zaborav, čini se kao da nikad 
nisu ni postojali.

Moj mali doprinos borbi za 
očuvanje bogatstva hrvatskog 
jezika odražavat će se u ovoj 
rubrici  na šeg Glasnika . 
Nastojat ću primjerima za-
nemarenih i zaboravljenih 
izvornih hrvatskih riječi 
vezanih za razudbarstvo 
čovječjeg tijela (humanu 
anatomiju) starije kolegice i 
kolege potaknuti na prisjećanje 
na vrijeme kad su se neki od ovih 
izraza koristili, a mlađe na činjenicu 
da su uopće postojali. Njihovom ponov-
nom upotrebom neke od ovih izraza možda 
uspijemo oživjeti!

Glavni je izvor ovih anatomskih jezičnih spoznaja udžbenik 
Opisna anatomija ili Razudbarstvo čovječjeg tiela koji je napisao 
dr. Ante Schwarz, Županijski fizik Varaždinki. Tiskana je 1873. 
godine i predstavlja prvi anatomski udžbenik na hrvatskom 
jeziku.

Započet ćemo s kostima ruke/šake. 

Za osam kratkih karpalnih kostiju doručja/zapešća navode se 
hrvatska imena tako da nabrajamo u gornjem redu: os scaphoi-
deum (košćica – čunica), os lunatum (košćica – pokružnica), 

os triquetrum (košćica – tronuglica) i os pisiforme 
(košćica – krugličica). 

U donjem su redu os trapezium 
(košćica – punokutnica veća), 

os trapezoideum (košćica – 
punokutnica manja),  os 
capitatum (košćica – glavča-
tica) i os hamatum (košćica 
– kukatica).

Pet metakarpalnih ručnih/
peščajnih kostiju naziva se 

kosti – peščajnice, a ručni 
prsti sastoje se od članaka. Palac 

je dvočlani prst, a ostali su prsti 
tročlani. Mali prst nazivao se i prst 

– mezimac!

Gornji članak, phalanx proximalis manus zove se 
škljen, srednji članak, phalanx media manus je škljenac a donji 
članak, phalanx distalis manus jest škljenčić. 

Palac kao dvočlani nema srednji članak, dakle nedostaje mu 
škljenac. Idući put kad budemo proslavljali uspjehe našeg 
MEFST-a, podignimo visoko palčani škljen i škljenčić!

Ivica�Grković

Znate li što su škljen,  
škljenac i škljenčić?
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“Nema zubi 
bez struje”
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Humanijada 2024.

Zato smo ove godine ostvarili i drugi najbolji uspjeh MEFST-a u 
povijesti Humanijade. Po sveukupnom broju medalja na ljestvi-
ci poretka svih fakulteta osvojili smo visoko 5. mjesto. Najbolji 
plasman ostaje onaj iz Poreča 2019. godine, kad smo bili glavni 
organizatori i osvojili 3. mjesto u sveukupnom poretku.
Ove smo se godine iz Poreča vratili s velikih pet odličja!
Redom, od prvog do posljednjeg dana Humanijade, naše su 
medalje osvajali: 
David Grabar, koji nam je donio broncu s muškog krosa, Borna 
Dukić sa srebrom iz plivanja na 50 m slobodno, ženska košar-
kaška momčad osvojila je broncu, ženska nogometna momčad 
predvođena kapetanicom Anom Baraban također je osvojila 
brončanu medalju, a šećer na kraju bili su naši nogometaši koji 
su uz vodstvo kapetana Tonija Bilobrka u posljednjoj utakmici 
cijele Humanijade pobijedili ekipu Zdravstvenog veleučilišta u 
Zagrebu nakon napete završnice i izvođenja penala. MVP cije-
log turnira bio je naš Luka Grubišić, ali moramo pohvaliti cijelu 
momčad za timski duh koji ih je doveo do zlatne medalje. Ipak, 
željeli bismo istaknuti još jednog igrača, golmana Jakova Žunića, 
koji je obranio nekoliko „ zicera” te u raspucavanju obranio odlu-
čujući udarac s bijele točke koji je naše nogometaše doveo do zlata.
Želimo posebno istaknuti i našu predstavnicu Ivu Soptu, koja je 
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HUMANIJADA STRIP

Od 1. svibnja do 5. svibnja 2024. 
godine 290 studenata Medicinskog 
fakulteta u Splitu imalo je priliku 
prisustvovati sportsko-zabavnom 
događaju zvanom Humanijada. 
Humanijada se ove godine odvijala 
u Poreču u Hotelu Delfin, Plava 
Laguna, pod organizacijom naših 
kolega s Medicinskog fakulteta 
u Osijeku. Sveukupno je na 
Humanijadi sudjelovalo više od 
1 800 studenata s 20 različitih 
fakulteta iz Hrvatske i susjednih 
država (Slovenija, BiH, Srbija). 
Podijeljena su 54 pehara i 438 
medalja u 17 sportova. Naš je 
fakultet po prvi put u povijesti 
sudjelovanja poslao natjecatelje u 
svim disciplinama, i to u najvećem 
mogućem broju. Drago nam je 
što su studenti ove godine bili 
usmjereni na postizanje što 
boljeg sportskog uspjeha.

Navijači i navijačice
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Humanijada 2024.

u jednom danu morala igrati poluzavršnice košarke i nogometa 
te utakmice za treće mjesto iz navedenih sportova. Njezina pre-
danost dovela je do medalja iz obaju navedenih sportova. 
Imali smo i dva četvrta mjesta. Naša je muška ekipa u odbojci u 
utakmici za treće mjesto izgubila uz ogromnu podršku navijača. 
Brunu Kontriju i ekipi želimo svu sreću dogodine.  
Nažalost, našim veslačima Gordanu Ćurinu i Vladimiru 
Ercegoviću medalja je bila na sekundu razlike. Uz napomenu 
da su momci išli veslati na ergometar dva sata poslije rukometne 
utakmice. Naše cure na veslanju nisu imale priliku protiv aktiv-
nih veslačica s drugih fakulteta… Pozivamo veslače i veslačice da 
se sljedeće godine uhvate ergometra navrijeme kako bismo bili 
konkurentni s kolegama, a posebno kolegicama iz Zagreba koje 
su stvarno pomele konkurenciju! 
Zanimljivo je da su naši predstavnici u beer pongu Ante Giljanović 
i Vladimir Ercegović predali razigravanje na putu do borbe za 
medalje kako bi stigli voditi navijanje u završnici futsala. Ipak 
dajemo prednost jednom sportu u odnosu na „ drugi”. Između 
ostalog, momci su trebali posuditi navijačke bubnjeve za „finale 
svih finala”. 
Što se tiče sporta u kojem smo imali tradiciju postizanja velikih 
rezultata – rukometa, na iznenađenje svih, muška rukometna 

momčad ove godine nije imala sreće. Naši rukometaši, nažalost, 
nisu uspjeli proći skupinu. Još veću žalost mogu osjećati naše 
rukometašice koje su u ždrijebu izvukle ekipu s MEFZG-a 
koja je osvojila zlato te protiv njih igrale u jedinoj utakmici če-
tvrtzavršnice, dok su sve ostale momčadi imale izravan plasman 
u poluzavršnicu zbog broja ekipa. Vjerujemo da je ždrijeb bio 
bolji, naše bi cure imale bar medalju jer su igrom pokazale da im 
je zaista tu i mjesto.
U tenisu, gdje smo također imali uspjeha iz prošlosti, naši su 
predstavnici u ranoj fazi susreli rangirane tenisače pa nisu imali 
velike mogućnosti. Preostaje nam da tražimo „novog Ivaniševića”.
U stolnom tenisu jedan od naših predstavnika, Ivan Pecotić, 
dogurao je do četvrtzavršnice.
Naši šahisti Ivan Lučin i Karlo Dužević zapeli su u grupnoj fazi 
gdje su pružili dobar otpor FIDE rangiranim protivnicima. 
Humanijadu 2024. godine obilježila je nikad paklenija atmosfera 
na navijačkim tribinama. Ove godine naši organizatori uložili su 
veliki trud oko priprema za odlazak na događaj te su uz standar-
dnu nabavu sportske opreme, rezervaciju termina u sportskim 
dvoranama, pronalaženje donacija i rješavanje administrativ-
nih barijera, aktivno pokrenuli izradu navijačkih materijala za 
kreiranje i jačanje MEFST identiteta. Glavna u timu za izradu 

Naše brončane rukometašice
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transparenata bila je Anđela Škarpa, koja je uz pomoć nekolici-
ne volontera izradila ukupno deset transparenata s domišljatim 
natpisima i crtežima koji su nas pratili tijekom tih pet dana i 
izazvali divljenje te pohvale svih sudionika. Prema reakcijama 
sudionika, ostajanje u B zgradi fakulteta do ranih jutarnjih sati 
kako bi se šaralo po plahtama i kartonima isplatilo se. Ako vas 
zanimaju naši MEFST slogani, provjerite društvene mreže našeg 
Studentskog zbora i uživajte.
Nadalje, naše navijače moramo pohvaliti zbog dolazaka na sve 
utakmice naših natjecatelja. Bodrili smo svoje predstavnike od 
početka do kraja. Mi kojima ovo nije bila prva Humanijada 
znamo koliko je naporan ritam samog događaja. Atmosfera je 
postajala sve jača kako smo se približavali završnim fazama tur-
nira. Svemu tome pridonijeli su, uz naše „ domaće” transparente, 
zajednički zvučnik, megafon, trube i pirotehnika. Za posljednje 

utakmice uspjeli smo posuditi i bubnjeve od Farmaceutsko-
biokemijskog fakulteta s kojima smo ostvarili dobre i prijateljske 
odnose tijekom zajedničkih navijanja. Pohvalili bismo i kolege 
s Medicinskog fakulteta u Sarajevu s kojima smo zajedno navi-
jali u završnici košarke te su nam se pridružili i bili potpora za 
naše nogometaše u završnici futsala. Voditelji sportova bili su 
oduševljeni atmosferom koju su kreirali naši „ MEFST Ultraši”. 
Sve navijanje bilo je obilježeno zdravim kompetitivnim duhom, 
a poslije utakmica s našim protivnicima nerijetko smo slavili 
rezultate.
U slobodno vrijeme naši sudionici mogli su uživati u zajedničkim 
druženjima i tulumima unutar kompleksa, kao i  u klubu Byblos 
gdje su nastupali grupa Connect i Hiljson Mandela.
Sve u svemu, doživljaji s Humanijade 2024. odlični su. 
Jedinstvo i kohezija koje smo ostvarili sportskim duhom i 
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zajedničkim druženjima nadmašila je sva očekivanja. Kao voditelj 
Organizacijskog odbora ove godine želim zahvaliti svima koji 
su pomogli u ostvarivanju uspjeha te omogućili sami odlazak u 
Poreč. Hvala ostalim volonterima, natjecateljima i navijačima! 
Hvala svim donatorima na novčanim i materijalnim dona-
cijama koji su podigli kvalitetu našeg boravka u Poreču, a oni 
su: Polinklinika LabPlus, Poliklinika MediHelp, Velvet Club, 
RedBull Hrvatska i Heineken Hrvatska. Hvala Medicinskom 
fakultetu, koji je prepoznao događaj kao jedan od onih koji potiču 
zajedništvo naših studenata te odlučio nagraditi studente pokri-
vanjem velikog dijela troška prijevoza i smještaja. Zahvaljujemo i 
Sveučilištu u Splitu na pokrivanju dijela troškova prijevoza. 
Ove godine Humanijada je bila iznimno zahtjevna za orga-
nizaciju jer su određeni organizacijski troškovi bili iznad svih 
očekivanja. Najveće poteškoće zadavao nam je prijevoz do Poreča. 

Smatramo da su cijene bile bespotrebno napuhane te bismo vo-
ljeli vidjeti neko od sljedećih izdanja Humanijade bliže našem 
dragom Splitu. Bez obzira na sve, onaj koji želi, nađe način za 
riješiti svaku prepreku koja mu se nađe na putu. 
Nadamo se kako smo ove godine uspjeli upaliti iskru svima 
onima koji još nisu išli na ovaj događaj tako da možda dogodine 
pokušaju uhvatiti mjesto. Voljeli bismo da se sljedeće godine 
ponovo pokrene sportska udruga našeg fakulteta. Želimo svu 
sreću sudionicima, ali i organizatorima sljedeće godine. Neka 
MEFST napokon bude prvi!
Za sva pitanja i savjete, vrata sljedećoj generaciji ostavljamo 
otvorena.

I za kraj poručujemo: SAMO MEFST!
Vladimir�Ercegović�i�Anđela�Škarpa

Zlatni nogometaši

Veslači kojima želimo više 
uspjeha dogodine!
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